
PROTOKÓŁ Nr 44/2018

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu 27 marca 2018r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  15 0 0  -  zakończono godz.  17 2 5 .
Przewodniczył:  Pan Zbigniew Napłoszek – Przewodniczący Komisj i  Rewizyjnej
                       Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Nieobecny:  radny -  Pan Marek Tański
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
   2.  Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad pkt 1 i  2.  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy – Pan Zbigniew 
Napłoszek  dokonał  otwarcia  posiedzenia  Komisj i .  Stwierdził  prawomocność  obrad 
oraz przedstawił  projekt  porządku obrad.

Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za, 
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego 
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokółu z  ostatniego posiedzenia komisj i .
   4.  Bezpieczeństwo publiczne i  przeciwpożarowe w gminie,  sprawozdanie z
       działalności  OSP za 2017 rok.
   5.  Plan prac inwestycyjnych  i  remontowych w obiektach gminnych.
   6.  Planowane remonty na drogach gminnych i  powiatowych w 2018 roku.
   7.  Analiza realizacj i  inwestycj i  wykonanych w 2017 roku i  planowanych w 2018 
       roku.
   8.  Zapoznanie  się z planem pracy GOK – kalendarz imprez  oświatowych i  
       kulturalnych.
   9.  Zapoznanie  się z planem pracy biblioteki  gminnej .
  10.  Imprezy sportowe planowane na terenie  gminy.
  11.  Sprawozdanie z realizacj i  programu współpracy z organizacjami
        pozarządowymi  za rok 2017.
  12.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
           lata  2018 – 2027;
       b)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2018 rok;
       c)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego w 
           postaci  dotacj i  celowej:
       d)  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego w
           postaci  dotacj i  celowej:
       e)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Stębark,  działka  nr 31/2;
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       f)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej;
       h)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w 
           miejscowości Gierzwałd;
        i)  w sprawie podziału  gminy Grunwald na okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich
           granic  i  numerów oraz l iczby radnych wybieranych  w każdym okręgu
           wyborczym;
        j )  w sprawie podziału  Gminy Grunwald na stałe  obwody głosowania,
            ustalenia  ich numerów oraz siedzib obwodowych komisj i  wyborczych;
        k)  w sprawie przyjęcia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz
            zapobiegania bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald.
  13.  Wolne wnioski i  zapytania.
  14.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego wspólnego posiedzenia komisj i  został  przyjęte
jednogłośnie bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  kolejnym 
punktem  jest  bezpieczeństwo  publiczne  i  przeciwpożarowe  w  gminie, 
sprawozdanie z działalności  OSP za 2017 rok.
W sprawie bezpieczeństwa publicznego wpłynęło pismo do Pana Wójta.
„W  nawiązaniu  do  pisma  z  dnia  12.01.2018  roku  KPP  Ostróda  przesyła 
sprostowanie  i  zwraca  się  z  uprzejmą  prośbą  do  Pana  Wójta  o  rozważenie  zakupu  
sprzętu  transportowego  w  ramach  tzw.  „sponsoringu”  w  stosunku  50/50%  w  2018 
roku  dla  Komendy  Powiatowej  Policj i  w  Ostródzie  z  przeznaczeniem  na  potrzeby 
Posterunku  Policj i  w  Stębarku.  Samochód  osobowy  typu  SUV  w  wersj i 
oznakowanej  –  85.000,-  zl .  (kwota  wsparcia  ze  strony samorządu  –  42.500,-  zł) .  Z  
poważaniem Kom.  Krzysztof  Bilicki”.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rozmawiałem  z  zastępcą  komendanta.  Był  u 
mnie,  poprosił  żeby zaprosić  go na komisję  rady gminy.  W związku z tym,  że nasz 
komendant  miejscowy  poinformował  mnie,  że  nie  może  zastępca  być  obecny,  sam 
zastępuje go.
Kierownik Posterunku -  podkom. Sławomir Grzeszczak  –  na naszym posiadaniu 
obecnie  jest  samochód  oznakowany  Hunday  z  2012  roku.  Przejechane  ma  ponad 
180  tys.  kilometrów.  Pojazd  ten  jest  dość  awaryjny.  W  2013  roku  miel iśmy 
poważne  zdarzenie  drogowe,  gdzie  wymieniony  był  cały  przód  pojazdu. 
Dodatkowo  obecnie  wymaga  naprawy  turbiny  oraz  wymiany  wtryskiwaczy. 
Ponadto  od  2013  roku  jest  mały  problem,  ponieważ  mimo  naprawy  pojazdu  i 
geometri i  kół,  wymiany opon, trudno jest  go naprawić.  W związku z tym,  że mamy 
takie  warunki  drogowe,  niektóre  są  gruntowe,  czasami  jest  ciężko  dojechać.  
Prosil ibyśmy  o  dofinansowanie  radiowozu  typu  SUV.  Tym  pojazdem  byłoby  się 
łatwiej  poruszać  w terenie  trudnym.  Dzięki  temu funduszowi  wsparcia  policj i  oraz 
programu  50/50  istnieje  taka  możliwość  zakupu.  Gdybyśmy  miel i  taki  radiowóz, 
mielibyśmy  możliwość  dojazdu  do  każdego  obywatela,  poprawić  stan 
bezpieczeństwa  mieszkańców  z  przeznaczeniem  tylko  i  wyłącznie  na  terenie 
naszej  gminy,  dla  naszych  policjantów.  Jeżeli  to  jest  możliwe,  to  prosimy  o  
wsparcie.  Samochód  będzie  przeznaczny  tylko  i  wyłącznie  dla  policjantów  na 
terenie  naszej  gminy.
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  co  w  przypadku  gdyby  udało  się  zakupić  taki 
nowy samochód,  co z tym starym,  czy też byście  używali?
Kierownik Posterunku – podkom. Sławomir Grzeszczak – raczej  nie,  bo mamy
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tylko  jeden garaż.  
Radna – Pani Alina Szymańska – co by się z nim stało?
Kierownik Posterunku – podkom. Sławomir Grzeszczak – zostałby przekazany
do Komendy Powiatowej  w Ostródzie.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  –  czy to  byłoby przy udziale  komendy?
Kierownik Posterunku Policj i  – podkom. Sławomir Grzeszczak – 50/50%.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – powiat  jak kupuje,  to też by było  50/50%.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  trzeba  by 
przypomnieć,  że  to  już  będzie  czwarty  samochód  zakupowany  przy  współudziale  
gminy  naszej .  Ostatnio  media  obiegła  taka  wiadomość,  jak  to  się  chwali  MSW,  że 
wydano 80 mln  zł  na samochody dla  policj i ,  z  czego kilka tych  BMW.
Radna – Pani Alina Szymańska – do nas one nie  trafią.
Kierownik  Posterunku  –  podkom.  Sławomir  Grzeszczak  –  dostała  Komenda 
Powiatowa Policj i .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  czy  oprócz  tego 
BMW Komenda Powiatowa Policj i  dostała  samochody jakieś?
Kierownik  Posterunku  –  podkom.  Sławomir  Grzeszczak  –  nie.  Dostał  Morag  i 
Miłakowo też przy dofinansowaniu przez gminy 50/50. 
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  może  pytanie  do  Pani  Skarbnik,  czy  my  mamy 
jakieś środki?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – nie mamy.  
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jak  dofinansujemy  jako  rada,  to  mamy  jakieś 
zabezpieczenie,  że  przynajmniej  do  końca  kadencj i  nie  będziemy  mandatów 
dostawali?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  myślę,  że  trzeba  wykorzystać  obecność  tutaj 
naszego  komendanta  posterunku  w  Stębarku  i  z  połowę  tego  punktu  zrealizować 
dotyczącego  bezpieczeństwa  publicznego,  bo  jeżeli  chodzi  o  straż,  to  prosiłbym  o 
przełożenie  na  natępne  komisje.  Z  tego  tytułu,  że  dopiero  zebrania  strażackie  w 
terenie  się  zakończyły  tydzień  temu,  tak  że  komendant  jeszcze  nie  przygotował  
sprawozdania.  Ja  na  nastepnej  komisj i  przedstawię.  Jeżeli  chodzi  o 
bezpieczeństwo publiczne  ogólne,  zależne  od MSW, to proszę wykorzystać  okazję, 
że jest  tutaj  nasz Pan Komendant  ze swoim pracownikiem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  mam  jeszcze 
jedno  pytanie  odnośnie  samochodu,  czy  policja  sprzedaje  samochody,  te  które  
używała?
Dzielnicowy  –  asp.  Michał  Mikulski  –  w  Komendzie  Wojewódzkiej  Policj i  są 
ogłaszane przetargi  i  osoby postronne również mogą kupić.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jak  oddajecie  ten 
samnochód,  to on może iść na przetarg?
Kierownik Posterunku –  podkom. Sławomir  Grzeszczak  –  teoretycznie  tak.  Ten 
będzie wykorzytywany w Komendzie Powiatowej  Policj i  w Ostródzie.
Radny – Pan Adam Królikowski – 25% moglibyście  chcieć pod nas.
Radny –  Pan  Adam Butrymowicz  –  jeżeli  ma  służyć  tutaj  dla  Panów policjantów 
i  podnieść  bezpieczeństwo  lokalnej  społeczności,  to  możemy  tutaj  podyskutować 
na temn temat.
Dzielnicowy  –  asp.  Michał  Mikulski  –  w  ostatnim  czasie  jak  były  te  trudne 
warunki  atmosferyczne,  była  sytuacja,  że  kolega  musiał  jechać  do  miejscowości 
Kalwa,  jednakże  do  miejscowości  nie  dojechał,  z  uwagi  na  to,  że  na  drodze  stały 
samochody  dwa,  które  też  próbowały  i  też  nie  dojechały,  bo  było  błoto.  Wiadomo 
że Hunday jest  niski.  Decyzja  należy oczywiście  do rady.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – te  auto ma napęd na 4 koła?

3



Dzielnicowy – asp. Michał Mikulski  – na 4 koła.
Kierownik  Posterunku  –  podkom.  Sławomir  Grzeszczak  –  na  pewno  w 
porównaniu  do  roku  2016  był  znaczący  spadek  postępowań  przygotowawczych 
prowadzonych,  ze  130,  140  do  80  lub  90.  Było  dużo  bezpieczniej .  Był  spadek 
interwencji  domowych  na  terenie  naszej  gminy,  duży  spadek  szczególnie 
postępowań o znęcanie  się  nad  rodziną.  Jest  dużo mniej .  Uważam,  że  w roku 2017 
do 2016 była  poprawa bezpieczeństwa na terenie  naszej  gminy.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  w  2017  roku  „niebieskie  karty”  były 
zakładane  i  czy w porównaniu z poprzednim rokiem było  ich więcej  czy mniej?
Dzielnicowy – asp. Michał Mikulski  – było  mniej .
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  kolejnym 
punktem jest  plan prac inwestycyjnych  i  remontowych w obiektach gminnych.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zadania  inwestycyjne  przewidziane  do  realizacj i 
w 2018 roku – jest  tych  zadań 13.
1.  Pierwsze zadanie  takie  największe pod względem wydatków, to jest  przebudowa
    drogi  gminnej  Szczepankowo – Domkowo – 3.073.401,-  zł .
2.  Wykonanie projektu parkingu przy ośrodku zdrowia w Gierzwałdzie  i  zakup
    materiałów budowlanych.  Na ten cel  rada sołecka przeznaczyła  17.773,-  zł .  
3.  Wykonanie projektu budowy drogi gminnej  w Pacółtowie – rada sołecka
    przeznaczyła  10 tys .  zł .  Mamy również na dzisiaj  przygotowany projekt  
    uchwały na dofinansowanie wykonania tego projektu przez Starostwo
    Powiatowe w sumie  20 tys.  zł .  
4.  Wykonanie projektu drogi  gminnej  w Dylewie – to jest  droga na którą będziemy
    aplikować do Wydziału  Geodezj i  Urzędu Marszałkowskiego. Rada sołecka
    przeznaczyła  tutaj  12 tys.  zł  na wykonanie  tego projektu.  
5.  Projekt i  budowa placu zabaw w Domkowie – w całości  20.655,-  zł
    przeznaczone jest .  
6.  Wykonanie zadaszenia  tarasu przy świetl icy we Frygnowie  – 20 tys.  zł  z  rady
    sołeckiej .  Pierwszy etap został  wykonany.  W tym roku dokończenie będzie
    tego.  
7.  Wykonanie projektu budowy świetl icy wiejsskiej  w Korsztynie  – rada sołecka
    przeznaczyła  wszystkie  pieniądze sołeckie.  Myślę,  że tych  pieniędzy będzie
    trochę za mało.  W trakcie  roku trzeba będzie uzupełnić.  Ostatni  projekt który
   wykonywalismy,  to  był  projekt  w  Glądach  i  on  kosztował  nas  około  30  tys.  zł .  
8.  Projekt i  budowa wiaty w miejscowości  Stębark -  tutaj  jest  14.606,-  zł
    przeznaczone przez radę sołecką.  
Znowu te  duże dwie inwestycje  czyli :
9.  budowa kanalizacj i  sanitarnej  na terenie  gminy Grunwald w miejscowości
   Szczepankowo.  Myślę  to jest  w 3/4 wykonane.  Wartość tej  iwestycj i  to jest
   882.031,-  zł;
10.  budowa kanalizacj i  sanitarnej  na terenie  gminy Grunwald w miejscowości
     Grunwald.  Jest  to inwestycja  już po przetragu.  Już wykonawca został
     wyłoniony i  wprowadzony na teren budowy.  
11.  Projekt i  budowa siłowni zewnętrznej  w miejscowości  Kitnowo – 9.900,-  zł
      przeznaczyła  rada sołecka.  
12.  Wykonanie  boiska  sportowego  w  miejscowości  Kiersztanowo  -   19.312,08  zł . 
13.  Projekt i  budowa siłowni zewnętrznej  w miejscwości  Zybułtowo – 17.985,20
     zł .  To przeznaczyła  rada sołecka.  
Dzisiaj  przed chwilą otrzymałem sms od syna,  bo w tej  chwili  skończyła  się  sesja
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rady  powiatu.  Uchwała  ta,  której  dzisiaj  jest  przygotowany  projekt  o 
przeznaczeniu  na  dofinansowanie  inwestycj i  w  Kiersztanowie  –  200  tys .  zł ,  rada  
starostwa  przekazała  na  ten  cel  800  tys.  zł .  Jest  1  mln  zł  na  wykonanie  całej  tej  
infrastruktury drogowej  w samej  miejscowości  Kiersztanowo.  Będzie  podobnie jak 
w  Zybułtowie.  Następną  wieś  będziemy  miel i  zrobioną.  Tak  że  to  są  te  zadania  
inwestycyjne  przewidziane  do realizacj i  z  budżetu  gminy,  bo są  jeszcze  zadania  w 
których  biorą  udział  rady  sołeckie.  W  Łodwigowie  jeszcze  będzie  budowa 
chodnika.  Już  jest  wyłoniony  wykonawca  chodnika.  To  samo  w  Szczpankowie 
również  budowa chodnika.  To są zadania  inwestycyjne  przewidziane  do realizacj i .  
Po zsumowaniu wszystkich  inwestycj i  w 2018 roku daje sumę 4.958 tys.  zł  i  dodać 
jeszcze 1 mln zł  z tego,  to jest  naprawdę potężna suma,  bo prawie 6 mln zł  pójdzie  
na  inwestycje,  tzw.  wydatki  majątkowe,  które  świadczą  o  naszej 
przedsiębiorczości  na terenie  gminy.  
Inwestycje  zrealizowane w 2017 roku to jest:
1.  zmiana  nawierzchni  drogi gminnej  do Korsztyna  – 726 tys.  zł ,
2.  zagospodarowanie brzegu jeziora Mielno – 335 tys.  zł ,
3.  modernizacja  dróg w Zybułtowie – 1.081 tys .  zł ,
4.  przebudowa drogi gminnej  w Rychnowskiej  Woli  – 30 tys .  zł ,  
5.  przebudowa drogi gminnej  w Rychnowie – 32 tys .  zł .  W Rychnowie  dzisiaj
   położono asfalt  do świetl icy.  Strabag wywiązuje się ze swoich zobowiązań.  
6.  projekt i  wykonanie oświetlenia  ulicznego w Kitnowie -  100 tys .  zł ,  
7.  budowa przydomowych  oczyszczalni  ścieków – wydano na to 38.750,-  zł .   
8.  opracowanie projektów przyłączy wodociągowych  do wsi Lipowa Góra i
    Frygnowo.  Na to wydano 26.300,-  zł .
9.  zakup i  montaż pieców centralnego ogrzewania do kotłowni w Stębarku i  do
    Szkoły Podstawowej w Szczepankowie – razem 37.214,-  zł ,  
10.  budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej  w Dylewie – 50.400,-  zł ,
11.  projekt świetl icy w Glądach – 30 tys.  zł .  
12.  przebudowa terenu rekreacyjnego w Kiersztanowie – wydano 21.500,-  zł .  
13.  budowa placu rekreacyjnego w Pacółtowie – wydano 7.998,-  zł .  
14.  modernizacja  remizy w Gierzwałdzie  – 160.516,-  zł .  
15.  zakup i  montaż  pompy głębinowej  do hydroforni  w Kiersztanowie  – 8.700,-  zł . 
16.  projekt budowy boiska sportowego przy szkole podstawowej w Stębarku –
     12.300,-  zł .  
17.  zakup telewizora do świetl icy wiejskiej  w Zybułtowie  – 4.900,-  zł .  
To  są  te  zestawienia  inwestycyjne.  Bo  to  są  inwestycje  zaksięgowane.  To  co  
realizowaliśmy  w  roku  2017  to  jest  też  bardzo  ładna  suma,  bo  daje  sumę  2.790 
tys .  zł .  Z  tym  że  nie  ma  tu  środków  na  chodniki,  gdzie  było  finansowanie  ze  
Starostwa  Powiatowego  bądź  z  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich.  W  sprawozdaniu 
absolutoryjnym  konkretny  załącznik  załączę,  jakie  środki  otrzymaliśmy  z 
zewnątrz.
Radna -  Pani  Małgorzata  Kamińska –  ja  mam pytanie,  co  z  rozbudową szkoły  w 
Gierzwałdzie?
Wójt  –  Pan  –  Henryk  Kacprzyk  –  na  ten  rok  projekt  jest  wykonany.  60  tys.  zł 
czytałem,  że jest  wykonany.  Na ten rok z  dyrektorką  ustali l iśmy i  rozpoczniemy w 
tym roku  już  prace  budowlane  czyl i  wytyczenie  placu.  Myślę,  że  może  nawet  stan 
surowy  się  uda,  bo  będę  chciał  to  robić  jak  halę  gimnastyczną  naszymi  ludźmi,  
naszą  ekipą.  Zleciłem  sekretarzowi  żeby  do  MEN  zwrócił  s ię  o  spełnienie 
obietnic,  o  dofinansowanie.  Prześlemy  kosztorys ,  prześlemy  projekt,  prześlemy 
wszystko  i  powiemy,  że  na  skutek  reformy oświaty  niezbędne  jest  wybudowanie  4  
pomieszczeń  w  miejscowości  Gierzwałd;  dwie  na  klasy  i  dwie  na  pomieszczenie  
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biblioteki  i  inne  rzeczy.  Zobaczymy  jak  zareaguje  MEN,  ale  jakoś  to  czarno 
widzę.  Mając  na  uwadze  to,  że  w  tym  roku  jeszcze  sobie  damy  radę,  na  przyszły 
rok bezwzglednie  trzeba będzie mieć te  pomieszczenia  do dyspozycj i .
Radny – Pan Dariusz Borkowski – chciałem podziękować w imieniu swoim i
mieszkańców – oświetlenie  działa.  Druga sprawa to w Kiersztanowie ten odcinek
drogi,  to jaki będzie robiony,  że za 1 mnl  zł?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – przez  całą  wieś.  Tam jest  bruk.  Od zakrętu gdzie 
się  skończył  asfalt  przez całą  wieś aż do kościoła.  
W  Pacółtowie  miel iśmy  wstępnie  spotkanie  z  radną  i  przedstawicielami  Zarządu 
Dróg  Powiatowych  gdzie  ustali l iśmy  zakres  tych  robót.  W  ten  sam  sposób 
przygotowujemy  tak  jak  w  zeszłym  roku  dla  Kiersztanowa,  przygotowujemy 
projekt  dla  Pacółtowa.  Musi  się  to  znaleźć  na  przyszłość  w  budżecie.  Pacółtowo 
ostatnie  jest  takie,  które jest  bardzo zaniedbane jeżeli  chodzi  o drogi wewnętrzne.  
Radny – Pan Arkadiuswz Piasecki  – Kiersztanówko jeszcze.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Kiersztanówko  to  jest  taka  bardzo  kolonijna 
miejscowość,  Domkowo też.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  w  Kiersztanowie 
żeby  była  zrobiona  droga  tak  jak  ta  do  Kiersztanowa.  Ona  jest  pierwsza  zrobiona. 
Tam nie ma śladu,  żeby coś tam było  uszkodzone.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy 
do  kolejnego punktu  –  planowane  remonty  na  drogach  gminnych  i  powiatowych  w 
2018 roku.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zacznijmy  od  najważniejszego  –  przebudowy 
drogi  gminnej  Szczepankowo  –  Domkowo.  Dnia  8  lutego  podpisano  umowę  z 
wykonawcą.  To  jest  Przedsiębiorstwo  Budowy Dróg  i  Mostów Sp.  z  o.o.  z  Mińska 
Mazowieckiego  na  kwotę  2.870.299,-  zł .  Zakładany  termin  realizacj i  zadania  to  
jest  31.08.2018 r . .
Realizacja  umowy z dnia 07.02.2018r.  z  Powiatem Ostródzkim – to  jest  udzielenie  
dotacj i  w  wysokości  25  tys .  zł  na  remont  chodnika  w  miejscowości  Łodwigowo. 
Termin realizacj i  jest  szybki,  bo 08 czerwca 2018 r . .
Realizacja  umowy  z  dnia  07.02.2018  r .  również  z  Powiatem  Ostródzkim  i  
udzielenie  dotacj i  w  wysokości  25  tys.  zł  na  remont  chodnika  w  miejscowości  
Szczepankowo,  również do 08.06.2018 r . .
Wystąpienie  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  o  wspólną  realizcaję  budowy 
chodnika  w  ciągu  drogi  wojewódzkiej  w  miejscowości  Mielno.  Projekt  jest 
uzgodniony z ZDW. Jest  to  do końca l is topada.  Z tego tytułu  że ZDW dosyć późno 
przeprowadza  te  przetargi  na  materiały.  Ma  nam  przekazać  w  tym  przypadku 
materiały a  my mamy wykonać dojście  do tego przystanku.
Również  takie  samo wystąpienie  było  do ZDW jeżeli  chodzi  o  budowę chodnika  w 
ciągu  drogi  wojewódzkiej  w miejscowości  Zybułtowo,  też  od  drogi  powiatowej  do 
przystanku.  Projekt  budowlany  jest  w  trakcie  realizacj i .  Wykonanie  do  końca 
l is topada 2018 roku. Na to mamy obiecane z ZDW, że materiały otrzymamy.
Złożony  jest  wniosek  do  Marszałka  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  o 
dofinansowanie  przebudowy  drogi  w  miejscowości  Frygnowo.  My  złożyliśmy 
wniosek,   bo  tam  dają  około  100  tys.  zł .  Mamy  niepotwierdzone  oficjalnie  
informacje,  że  otrzymaliśmy  50  tys .  zł .  Łącznie  z  naszymi  środkami  będziemy 
mogli  w  wkierunku  szkoły  we  Frygnowie  wykonać  inwestycję  za  100  tys .  zł .  
Trzeba  to  przeliczyć,  bo  jest  tam  projekt  techniczny.  Zobaczymy  na  i le  starczy. 
Będziemy wykonywać  taki odcinek,  na jaki nam tych środków starczy.
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Bieżące  remonty i  utrzymanie  nawierzchni  gminnych dróg nieutwardzonych:
- wykonaliśmy już naprawę odcinka drogi Wróble – Kalwa,
-  Stębark za cmentarzem do gimnazjum,
- zleci l iśmy wykonanie  drogi Frygnowo – Dąbrowo.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – kiedy zrobili  w Stębarku?
Wójt – Pan Henryk kacprzyk – wczoraj  robili .
Wyłoniliśmy  wykonawców  napraw  w  2018  roku.  Są  wykonawcy  napraw,  mówię 
tutaj  o  równiarce  i  innym  sprzęcie,  wał  do  wałowania.  Ze  względu  na  to,  że  były  
narzekania  na  jedną  stronę  czyl i  konkretnie  na  jednego  wykonawcę,  który 
jakościowo  to  źle  wykowywał,  to  wyłoniliśmy  dwóch  wykonawców  mimo,  że 
jeden był  trochę droższy.
Teraz  będzie  porównanie  jaka  jest  jakość  pracy  wykonanej  przez  jednego  i  
drugiego.  Będziemy  mieli  na  przyszłość  doświadczenie,  który  z  nich  jest  lepszy,  
który to lepiej  wykonuje.  Mamy na to  w budżecie  zabezpieczone około 100 tys .  zł . 
Jest  to  śmiesznie  mała  suma.  Trzeba  wziąć  pod  uwagę,  że  450  tys .  zł  trafi ło  na 
fundusze  sołeckie  Fundusze  sołeckie  też  włączają  się  w  te  remonty.  Należałoby 
dodać  te  środki,  które  fundusze  sołeckie  przeznaczają  na  remonty  dróg.  Takie  
mamy możliwości  wykonania.  
Jeżeli  chodzi  o  wykonawców  to  równiarki:  Pan  Zajkowski,  Pan  Salwin,  Pan 
Wasilewski.  Trzy  równiarki  będą  pracowały  na  terenie  gminy  i  walec  wibracyjny 
samojezdny,  nowoczesny,  Pan  Stachewicz  ze  Stębarku.  To  są  ci  wyłonieni  
wykonawcy,  jeżeli  chodzi  o remonty dróg.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ja  słyszałam  o  chodnikach  przy  drodze 
wojewódzkiej  w  Mielnie,  w  Zybułtowie  a  nic  nie  słyszałam  o  Stębarku.  Tam  też  
kawałek chodnika trzeba zrobić.
Wójt Pan Henryk Kacprzyk – wystąpiłem do ZDW i pismo przesłali  do Pani
radnej  do  wiadomości.  Jest  również  do  ZDW  wysłane  pismo,  z  tym  że  tutaj  jest  
sprawa  troszeczkę  dłuższa,  ponieważ  my  musimy  najpierw  wykonać  projekt 
techniczny tego.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jeżeli  chodzi  o  projekt,  to  rozmawiałam 
wstępnie  z  ludźmi,  to  są  w stanie  zrezygnować  z  wiaty  a  te  pieniądze  przeznaczyć  
na dokończenie chodnika.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  popieram  to  w  całości.  Wiata  nie  będzie 
specjalnie  potrzebna  jeżeli  będzie  zrobiona  świetl ica.  To  nie  wiem  po  co  wiata.  
Rada sama decyduje.  Jeżeli  rada  byłaby  zgodna odstąpić,  to  ja  bym proponował  to  
przeznaczyć  i  jak  najszybciej  ogłosić  przetarg  na  wykonanie  projektu 
technicznego chodnika.  Jak do mnie  dotrze uchwała,  to  ja od razu zlecę wykonanie 
projektu.
Radny – Pan Dariusz Borkowski –  mam rozumieć,  że te  drogi  gminne  polne  będą 
robione?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  kolonia  Kitnowo  stan  opłakany,  Domkowo. 
Zwracałem  się  na  poprzedniej  sesj i  do  radnego  powiatowego  o  naprawienie  tych  
dziur  dużych w Szczepankowie.  Asfalt  ucieka.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  jest  zrobiona.  Ta  jedna  mogłaby  być  do 
poprawy,  ale  zrobiona.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  zrobione,  to  przepraszam.  Nie  jechałem 
ostatnio.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dostaliście  Państwo  pismo.  Wystąpił  Burmistrz 
Pieniężna  do  ministra  infrastruktury  i  do  premiera  o  przeznaczenie  środków  na  
remonty  dróg  gruntowych.  Województwo  Warmińsko-Mazurskie  jest  najbardziej 
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pokrzywdzone  w tym  momencie,  bo  najwięcej  dróg  gruntowych  ma.  Z  tego  tytułu,  
o  czym  zawsze  powtarzam,  zabudowa  kolonijna  pomazurska,  która 
charakteryzowała  się  tym,  że  nie  jak  gdzieś  w  Zakopanem  jest  700  budynków  na 
kilometrze  a  u  nas  32  na  16  kilometrach  jak  w  Domkowie.  Bez  zewnętrznych  
środków  jest  niemożliwa  naprawa  dróg.  Sami  widzicie,  że  byśmy  wszystkie 
pieniądze  z  budżetu  wydali  i  tak  te  drogi  nie  będą  dobre  z  tego  tytułu,  że  jak 
kiedyś  w  konika  się  przejechało,  to  tak  drogi  się  nie  zdewastowało.  W  tej  chwili 
jeden  ciężki  sprzęt  przejedzie,  to  porównywalnie  jest  taki,  że  TIR  naładowany  na  
drodze  asfaltowej  przejeżdżając,  robi  taką  szkodę,  jakby  40  tys .  samochodów 
osobowych  przejechało.  Tutaj  na  to  składają  się  dwa  czynniki,  to  że  te  drogi  są 
gruntowe  z  podłożem  gliniastym  a  niekiedy  ciężki  sprzęt.  Nie  zawsze  rolnicy 
szanują.  Mogliby  w  pewnym  momencie  czy  to  polem  czy  gdzieś  przejechać.  My 
nie  możemy tego wymagać,  bo drogi są od tego, żeby się poruszali ,  żeby uprawiali 
te  pola.  Petycję  podpisałem.  Myślę,  że  wszyscy  samorządowcy  Warmii  i  Mazur  to 
podpiszą.  Być  może  jakiś  efekt  będzie,  żeby  dodatkowe  środki  dostać  na  drogi 
gruntowe.  Nie  ma  w  tej  chwili  żadnej  możliwości  dofinansowania  dróg 
gruntowych z budżetu państwa. 
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  jeżeli  chodzi  o  drogi  te  asfaltowe,  to  jak  to 
będzie robione?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  chodzi  o  drogi  asfaltowe,  to  Zarząd  Dróg 
Powiatowych  ogłosił  przetarg  na  remonty  cząstkowe  i  większe.  Jeżeli  chodzi  o 
drogi  Zarządu Wojewódzkiego,  to  ja  się  zwróciłem do ZDW z pismem o radykalny 
remont  drogi  Frygnowo  –  Stębark.  Ona  już  jest  niebezpieczna.  Jest  zawalona  po 
jednej  stronie.  Wstępnie  remont  taki  na  opryskaniu  jej  nic  nie  daje.  Trzeba  po 
jednej  stronie  na  odcinku  co  najmniej  kilometra  zrobić  podbudowę.  Myślę,  że  uda 
się  to zrobić.  
22  czerwca  planowane  są  u  nas  Mistrzostwa  Polski  w  Kolarstwie  Szosowym.  To 
zdarzenie  na  pewno  jedyne,  bo  jeszcze  nigdy takiego  czegoś  nie  miel iśmy.  Myślę,  
że  z  tego  powodu  Starostwo  Powiatowe  te  drogi  poremontuje,  ten  trójkąt  
Łodwigowo,  Grunwald,  Stębark  i  do  Samina  ci  kolarze  będą  jeździli .  Czwartek  i  
piątek będą u nas a później  będą w Ostródzie.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Naploszek  -   utkwił  mi  w  pamięci 
jeden odcinek drogi  w Łodwigowie gdzie przez  rolników jest  znacznie  oborywany.  
Jest  tam  problem,  że  nawet  dwa  samochody  się  mają  ciężko  minąć.  Czy  w 
przypadku  remontów  nie  dałoby  się  jeszcze  wydziel ić  tego  pasa  drogowego 
słupkami betonowymi,  bo jest  tragedia.  Jest  to odcinek gdzieś  z pięćset  metrów.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – ci co zaorali  niech poprawią.
Radna – Pani Iwona Stanka – z nimi  się nie dogada.
Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – tam jest  konflik sąsiedzki. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  protokole  zostało  ujęte.  Pierwszą  rzeczą 
będzie  odnowienie  granic,  bo  to  jest  podstawa,  bo  później  s ię  okazuje,  że  droga 
ma sześć albo osiem metrów a pozostaje do przejazdu 2,5 metra.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  analiza  realizacj i  inwestycj i  wykonanych  w  2017  roku  i 
planowanych do wykonania  w 2018 roku.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk - to  już było.

Ad pkt 8.  Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – kolejny punkt  –
zapoznanie  się z planem pracy GOK – kalendarz imprez  oświatowych  i

8



kulturalnych.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pan  Dyrektor  GOK  przekazał  mi,  że  wszyscy 
radni  otrzymali  kalendarz.  Jeżeli  jakieś  uwagi  by  były,  to  proszę  podać  do 
protokółu  i  jeżeli  będzie  taka  konieczność,  to  on  na  sesj i  będzie  obecny.  Czy 
jakieś  zastrzeżenia  czy  uwagi  czy  coś  dodatkowego  chciel ibyście  Państwo  wnieść 
do tej  oferty to na sesj i  poproszę Pana Dyrektora,  żeby był  obecny.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  taką  propozycję  dla  Państwa  radnych.  W 
kwietniu  jest  zaplanowane  posiedzenie  komisj i  dotyczące  oceny  realizacj i  zadań 
przez  GOK i  bibliotekę,  to  chciałbym  żebyśmy  uzupełnili  ten  punkt  o  następujące  
zagadnienia:
analiza  wydatków poniesionych  w 2017 roku przez bibliotekę  gminną i  gminny
ośrodek  kultury  oraz  ocena  pozyskiwania  środków  zewnętrznych  przez  te 
instytucje,  do tego punktu,  który będzie w kwietniu  realizowany przez komisje.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  zaprotokółowane.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy 
do kolejnego punktu – zapoznanie się  z planem pracy biblioteki  gminnej .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – również plan radni  otrzymali .
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy 
do kolejnego punktu – imprezy sportowe planowane na terenie  gminy.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  Państwo  otrzymaliście  taką  informację, 
jednak o tych  imprezach chciałbym powiedzieć coś.
Sport  szkolny to są imprezy organizowane dla  dzieci  szkolnych.
Mamy takie  imprezy jak:
1.  Halowy turniej  piłki  nożnej  dla  uczniów klas  IV – VII;
2.  Halowy turniej  piłki  ręcznej  dla uczniów klas IV – VII;
3.  Halowy turniej  piłki  nożnej  dla  uczniów klas  I  – III;
4.  Halowy turniej  koszykówki uczniów;
5. Drużynowy turniej  w tenisie  stołowym;
6. Indywidualny turniej  w tenisie  stołowym;
7. Czwórbój  lekkoatletyczny dla  uczniów klas IV – VII;
8.  Turniej  piłki  nożnej  „O puchar  Tymbarku”;
9.  Turniej  piłki  nożnej  „Z podwórka na stadion”;
10. Turniej  piłki  nożnej  Coca-Cola dla  uczniów gimnazjum;
11.  Zajęcia  piłki  nożnej  dla  uczniów  w  klubie  sportowym.  W  tej  chwili  mamy  w 
klubie  sportowym  jedną  drużynę  seniorów  i  oprócz  tego  mamy  4  drużyny 
młodzieżowe.  To  jest  drużyna  trampkarzy,  drużyna  młodzików  i  dwie  drużyny 
najmłodszych  -  żaków.  Była  jedna,  ale  oni  się  podzieli l i ,  bo  tylu  ich  było,  że 
stworzyliśmy dwie drużyny.
Te  rozgrywki  się  toczą  według  kalendarza  Warmińsko-Mazurskiego  Związku  Piłki 
Nożnej  czyl i  od wiosny do późnej  jesieni.  W tym roku już niedługo rozpoczynamy 
ten sezon piłkarki  nasz.
Do tego są imprezy sportowe:
12. Turniej  sportowy RAMBIT dla uczniów klas I  – III  w czasie  obchodów „Dnia
     dziecka”;
13. Turniej  trójek siatkarskich  na „ORLIKU”;
14. Turniej  mini  tenisa ziemnego na „ORLIKU”;
15. Liga tenisa stołowego. W sobotę mieliśmy zakończenie sezonu 2017/2018.  Ta
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     l iga rozpoczyna się w październiku a kończy się z końcem marca.  W tym roku 
     był  rekord,  jeśli  chodzi  o l iczbę zawodników. Wśród dorosłych przewinęło się
     ponad 65 osób przez tą  l igę.  Jeśli  chodzi  o dzieci  to były  42 osoby.  Tak że
     zainteresowanie jest  duże.  Taka l iga odbywa się oddzielnie  dla dzieci  i
     młodzieży w piątki  a dla  dorosłych w niedzielę  i  tak przez całe  prawie pół
     roku.
16. Na terenie  naszej  gminy odbywają  się Międzynarodowe Biegi  Grunwaldzkie,  
      to  gdzieś w okolicach maja – czerwca 2018.
17. Turniej  tenisa stołowego o Puchar  Starosty Ostródzkiego.
18. Halowy turniej  piłki  nożnej  dla  dorosłych.  W tym roku również rekordowa
      l iczba  drużyn,  udział  wzięło 11 drużyn.  Zainteresowanie również jest  spore.  
19.  To co wójt  wspomniał  – Mistrzostwa Polski w kolarstwie szosowym czekają
      nas w tym roku – 22 czerwca.
20. Oprócz tego mistrzostwa Polski w petanque w październiku 2018 roku na tych
      boiskach w Mielnie.
Chciałem  zauważyć,  że  jeśli  chodzi  o  Szkolny  Związek  Sportowy  na 
podsumowaniu,  które  odbyło  się  jesienią  za  poprzedni  rok  szkolny,  to  gimnazjum 
w  Stębarku,  jeśli  chodzi  o  gimnazja  wiejskie,  zajęło  drugie  miejsce  w 
województwie.  W  tamtym  roku  było  pierwsze.  W  tym  roku  trochę  gorzej ,  ale  
również  wysoko  bardzo,  na  drugim  miejscu  w  województwie.  Natomiast  Gmina 
Grunwald  w tej  rywalizacj i  sportowej  zajęła  piąte  miejsce.  Jeśli  chodzi  o  imprezy 
sportowe, to  wszystko jest  w jak naj lepszym porządku.
Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt  11.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy 
do  kolejnego  punktu  –  sprawozdanie  z  realizacj i  programu  współpracy  z 
organizacjami  pozarządowymi  za rok 2017.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jak  co  roku   powiem  o  działalności  tych 
naszych  organizacj i  pozarządowych,  które  działaja  na terenie  Gminy Grunwald.  W 
roku 2017 odbył  się otwarty konkurs na wykonanie  zadań publicznych.
W  priorytecie  I  –  przeciwdziałanie  uzależnieniom  i  patologiom  społecznym 
Stowarzyszenie  RAGSZ  złożyło  swoją  ofertę  z  projektem  „Chcę  rozwijać  swoje 
pasje”.  Realizowało  od 18 marca  do 10 grudnia 2017 roku.  Cele  realizacj i  w 100% 
zostały  osiągnięte  dzięki  dofinansowaniu  działań  kulturalnych,  edukacyjnych  i 
integracyjnych  mieszkańców.  Dzieci  i  dorośli  mogli  pozytecznie  spędzić  swój 
wolny  czas.  W ramach  projektu  zorganizowano  wyjazd  edukacyjny  z  okazj i  „Dnia 
Kobiet”  dla  25  kobiet.  W  szkole  odbyła  się  półkolonia  dla  45  osób  oraz 
jednodniowy  wyjazd  do  parku  trampolin.  Jako  sukces  stowarzyszenie  uznało 
zorganizowanie  przez  stowarzyszenie  „Mikołajek”.  W  „Mikołajkach”  brało  udział  
około 130 osób, w tym 72 dzieci.  Kwota dofinansowania 5 tys.  zł .  Wykorzystano 5 
tys .  zł .
Priorytet  II  –  wspieranie  i  upowszechnianie  kultury  fizycznej  –  swą ofertę  złożyło  
Stowarzyszenie  „Grunwaldzki  Klub  Petanque”  i  realizowało  projekt  pod  nazwą 
„Wszyscy  gramy  w bule”  w okresie  od  30  kwietnia  do  30  września  na  bulodromie 
w  Mielnie.  Przeprowadzono  następujące  imprezy  sportowe.  Oprócz  tego  że 
doskonalono  i  odbywała  się  nauka  gry  w  petanque,  odbył  się  turniej  ogólnopolski 
o  Puchar  Wójta  Gminy  Grunwald,  Grunwaldzka  Noc  Petanque  –  turniej 
ogólnopolski,  f inał  akcj i  „Wszyscy  gramy  w  bule”,  turniej  wewnętrzny  o  puchar  
Mielna.  Kwota dotacj i  5 tys.  zł .  Wykorzystano 5 tys.  zł .  
Priorytet  3  –  działalność  kulturalno-oświatowa  wśród  mieszkańców  Gminy 
Grunwald  ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  „Nasze  Pacółtowo”  z  projektem  „Z 
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kulturą  za pan brat”.  Realizowało  od 1 marca  do 15 grudnia.  Dzięki  realizacj i  tego 
projektu  można  było  dofinansować  „Uniwersytet  dla  Dzieci  i  Młodzieży”,  „Dzień 
Seniora”,  „Dzień  kobiet”,  warsztaty  kulinarne  dla  dzieci,  młodzieży  i  dorosłych,  
„Witamy  Cię  Wiosno”,  „Dzień  Dziecka”,  przyjęcie  pielgrzymów  z  Warszawy,  
Festyn  „Święto Pacółtowa”,  „Andrzejki”  jak również zabawa choinkowa dla  dzieci  
i  dofinansowanie  paczek  dla  dzieci  i  młodzieży  z  Pacółtowa  i  Pacółtówka. 
Wartość zadania 5.800,-  zł ,  dofinansowanie 5 tys.  zł .
Priorytet  IV  –  działalność  kulturalno-artystyczna  –  organizacja  widowiska 
historycznego  tradycyjnie  w  związku  z  obchodami  „Dni  Grunwaldu  2017”. 
Przeznaczono wsparcie  w wysokości  25 tys.  zł .  Jeśli  chodzi  o fundację,  to  jest  tam 
dużo  wymienionych  rzeczy,  które  udało  się  wykonać.  Zakładane  cele  i  rezultaty 
osiągnięte  zostały  w 100%.  Była  to  20  edycja  bitwy.  Frekwencja  wyniosła  70  tys.  
widzów.  Patronat  telewizyjny  sprawowała  TVP  HISTORIA,  TVP  Olsztyn,  Radio 
Olsztyn.  W  obozie  rycerskim  zamieszkalo  5  tys .  rycerzy  (odtworców 
historycznych) .  W  organizacj i  Dni  Grunwaldu  pomagało  około  2  tys .  żołnierzy.  
Przeznaczono  na  to  widowisko 25 tys .  zł .  Wartość  cała  zadania  to  było  500 tys.  zł  
a  dpofinansowanie do fundacj i  to  25 tys.  zł .  
Priorytet  V  –  wspieranie  osób  niepełnosprawnych  –  to  ofertę  złożyło 
Stowarzyszenie  na  rzecz  Osób  z  Niepełnosprawnością  Intelektualną  Koło  w 
Ostródzie.  Otrzymało  15  tys .  zł .  Wykonanie  zadania  polegało  na  codziennym 
dowozie  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnej  z  terenu  Gminy  Grunwald  do 
Ośrodka  w  Ostródzie.  Dowożono  przez  5  dni  w  tygodniu  dwa  razy  dziennie.  
Transport  obejmował 5 wychowanków a od września 2017 roku 4 wychowanków.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  czy  poza  tymi 
stowarzyszeniami  biorą jeszcze jakieś  inne udział  w przetargu?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  nie  biorą.  Jest  taka  formuła,  że  do  30 
września jest  zapotrzebowanie takie  samo do budżetu.  Tak samo jest  ogłoszone,  że  
można  składać  swoje  propozycje  do  tego  programu  naszego.  Jak  ogłaszamy 
konkurs,  to  nie  zdażyło  się  jeszcze,  żeby ktoś  inny złożył  oprócz  tych  organizacj i ,  
które wcześniej  s ię deklarowały.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  ale  są  jeszcze  jakieś  inne 
stowarzyszenia na terenie  gminy,  które mogłyby brać udział?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar Szydlik  –  tak,  chociażby  nawet  straże,  które  działają 
jako stowarzyszenia.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  straże  działają,  ale  też  są  dofinansowane  z 
budżetu  gminy.  Raczej  zniechęcam,  żeby  jeszcze  do  tych  zgłaszały,  ale  są  inne 
stowarzyszenia.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napołoszek  –  moje  pytanie  jest 
dlatego,  bo co roku jest  ta  sama lista,  nie  zmieniona.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  przyszłym  roku  się  zmieni,  bo  jedno  się 
wyrejestrowuje czyl i  RAGSZ ze Szczepankowa.
Radna – Pani Alina Szymańska – czyli  nie  będzie.  Będzie zmiana.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  ja się z z  tej  zmiany nie cieszę.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 12.  Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – przechodzimy
do  kolejnego  punktu  –  zaopiniowanie  projektów  uchwał  na  najbliższą  sesję  rady 
gminy  czyl i  uchwał  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Grunwald  na  lata  2018  –  2027  oraz  w sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na 
2018 rok.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  w WPF dokonujemy zwiększenia
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dochodów  i  wydatków  o  kwotę  178.798,-  zł .  Wynika  to  przede  wszystkim  z 
zarządzenia  wójta  nr  6,  które  wydane  było  31  stycznia  i  tym  zarządzeniem 
zwiększono  dochody i  wydatki  o  kwotę  267,-  zł .  Wynikało  to  z  decyzj i  wojewody 
przydzielającej  tą dotację.  Następne było  zarządzenie  nr 12 z dnia 28 lutego, które 
zmniejszyło  plan  dochodów i  wydatków o  kwotę  76.256,-  zł .  To również  wynikało 
z  decyzj i  wojewody.  Dokonujemy  zwiększenia  po  stronie  dochodów  i  wydatków 
uchwałą  przygotowaną  na  29  marca  o  kwotę  254.787,-  zł .  Dokonujemy  takich 
zmian  w  załączniku  Nr  1  WPF.  Dokonujemy  również  zmian  w  załączniku  nr  2 
czyl i  w  wykazie  przedsięwzięć.  W  przedsięwzięciach  zmniejszamy  wydatki  na 
budowę kanalizacj i  w Szczepankowie  o kwotę  117.965,-  zł  jak  również  na budowę 
kanalizacj i  sanitarnej  w  Grunwaldzie  o  kwotę  128.341,-  zł .  Wynikają  te  kwoty  z 
przeprowadzonych  przetargów.  Zmniejszyły  się  kwoty  wydatkowania.  Są 
podpisane umowy,  dlatego można było  dokonać tych  zmian.  Poza tym w
przedsięwzięciach  nie dokonujemy innych zmian.  
Uwag nie zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  jest  dużo  zmian  wprowadzonych  tą 
uchwałą  budżetową,  ponieważ  wprowadzamy  przesunięcia  środków  subwencji 
ogólnej  na  tzw.  plan  realizacj i  zajęć  z  wykonywanych  zadań  dla  dzieci  z 
niepełnosprawnością.  W związku z tym,  że do dnia  dzisiejszego nie  ma metryczki ,  
która  wskazuje  dokładnie  i lość  dzieci,  z  jaką  niepełnosprawnością,  na  podstawie  
otrzymanym  do  tej  pory  wykazie  subwencji  dokonujemy  tych  zmian.  Być  może  
drobne  przesunięcia  trzeba  będzie  dokonać  później ,  ale  ogólnie  szczegółowe 
zmiany  zostały  w  tej  chwili  wprowadzone.  W  każdej  szkole  gdzie  wynikało  z 
jakiejś  zmiany,  że  dzieci  mają  niepełnosprawność,  takich  zmian  dokonujemy.  
Zmiany  zostały  wporowadzone  w  jednostkach  sektora  finansów  publicznych  czyl i  
dla  Niepublicznej  Szkoły Podstawowej  w Dylewie  i  w Stębarku.  Wszystkie  zostały 
przeliczone zgodnie z tymi  danymi,  jakie pozyskal iśmy i  to zostało uzupełnione.  
Następną  zmianę  jaką  wprowadzamy,  wprowadzamy  duże  zmiany  w  projektach 
unijnych  miękkich  czyli  tych,  które  są  prowadzone  w  szkołach  podstawowych.  
Tam  wprowadzamy  zwiększenie  wydatków.  Wynika  to  z  tego,  iż  nie  wszystkie  
wydatki  zostały poniesione w 2017 roku i  przechodzą one na następny rok czyli  na  
dalszy  rok  realizacj i .  W  związku  z  tym,  że  te  projekty  są  prowadzone  również  w 
2018  roku,  is tnieje  taka  możliwość  przesunięcia  tych  środków,  które  zostały  też 
przesunięte.  Oprócz  tego  zwiększamy  dotację  ogólną  dla  powiatu  o  120  tys.  zł  
czyl i  o  100  tys .  zł  jako  pomoc  na  drogę  w  Kiersztanowie  i  20  tys.  zł  jako  pomoc  
na projekt drogi  w Pacółtowie.  
W związku z tym,  iż  największą sprawą są inwestycje  duże,  te  kanalizacje   i  tu już 
znamy  konkretne  kwoty  wydatkowania,  konkretne  kwoty  otrzymania  dotacj i 
unijnych,  zmniejsza  się  też  kwota  pożyczki  na  refinansowanie  czyli  pożyczki  ze 
środków unijnych.  Tu  zmniejszamy  tą  pożyczkę  o  114.989,-  zł  czyl i  z  planowanej  
wcześniej  kwoty  2.940.233,-  zł  w  tej  chwili  wynika  że  zaciągniemy  pożyczkę 
2.825.244,-  zł .  Taka  sama  też  kwota  została  zmniejszona  po  stronie  rozchodów 
czyli  spłat  tych  pożyczek,  ponieważ  wiadomo,  że  jeśli  pobierzemy  o  114  tys .  zł 
mniej  tyle  będziemy  też  mniej  spłacać.  Zmienił  s ię  załącznik  w  przychodach  i  
rozchodach.  Jest  mniejsza  kwota  pożyczek  i  mniejsza  kwota  spłat .  W  związku  z 
tym  zmniejszyl iśmy  również  l imity  wydatkowania  zaciągniętych  kredytów, 
ponieważ zmniejszyły  się te  pożyczki.
W  załączniku  nr  3  w  miejscowości  Marcinkowo  z  funduszu  sołeckiego  był  
zaplanowany  zakup  ciagniczka  ogrodowego.  Ten  zakup  był  zaplanowany  był  za 
8.800,-  zł .  W  związku  z  tym,  że  zmieniły  się  przepisy  co  do  wysokości  wartości  
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środka  trwałego,  obecnie  obowiązuje  kwota  10  tys .  zł .  Zakup  tego  środka  został  
przesunięty do wydatków bieżących.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym,  żeby  Pani  jeszcze  raz  powiedziała  z 
czego wynika zmniejszenie  kwoty wynagrodzeń w szkołach o 500 tys .  zł?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  z  przesunięcia  środków  na  te  rozdziały 
80150  czyli  na  realizację  zajęć  związanych  z  organizacją  pracy  dla  dzieci  z  
niepełnosprawnością.  One  wynikają  z  tego,  że  się  zmniejsza  na  tych  rozdziałach 
80101  a  są  wkładane  w  80150  czy  80152,  80149.  To  wynika  z  tego,  że  trzeba 
przesunąć środki na realizację  zajęć dla  dzieci  z niepełnosprawnością.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  że  planując  budżet  w  wydatkach  na 
wynagrodzenie było  przeszacowane.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie.  Planując  budżet  zakładamy  wydatki, 
że  te  środki  na  płace  zostaną  przeznaczone  i  one  są  ujęte  w  tym  rozdziale  80101.  
Natomiast  w  momencie  gdy  otrzymujemy  konkretne  rozliczenia,  że  są  dzieci  z 
niepełnosprawnością  i  tam będą nauczyciele  prowadzić zajęcia,  jak gdyby te
środki  są  przesuwane,  bo  ci  nauczyciele ,  którzy  prowadzą  zajęcia,  jednocześnie 
prowadzą  zajęcia  z  dziećmi  nieposiadającymi  niepełnosprawności  jak  i  z  dziećmi  
posiadającymi  niepełnosprawność.  Wynagrodzenia  nie  ulegają  zmianom 
nauczycielom ani ogólnie  wydatkom tylko są inaczej  klasyfikowane.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  te  wydatki  na  dodatki  mieszkaniowe, 
które zostały zlikwidowane,  to jest  jakaś duża kwota?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  musiałabym  sprawdzić,  żeby  Pani 
dokładnie odpowiedzieć,  bo w tej  chwili  nie  jestem w stanie  tego powiedzieć.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – niewiele.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – 70 nauczycieli ,  średnio po 60,- ,  70,-  zł .
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  wystarczy  na  podwyżki.  Jedno  zabrali , 
żeby drugie dać.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wynagrodzenia  nie  były  przeszacowane,  raczej 
niedoszacowane.  Spotkamy  się  z  tym  problemem  jesienią  z  tego  tytułu,  że  te 
podwyżki  od  kwietnia  mają  być.  Ja  byłem  szczęśliwy  jak  nam  nie  pomniejszono 
subwencji  oświatowej ,  bo  gminom sąsiednim pomniejszono w zeszłym roku o  300, 
400  tys .  zł .  O  kilkanaście  tys ięcy  zmniejszono  nam  subwencję  oświatową  do  tej  
planowanej .  Gdyby  nie  te  340  tys .  zł ,  które  musimy  zwrócić  do  ministerstwa, 
nadebraną  i  dzięki  działaniom  tutaj  niektórych  osób,  to  byśmy  byli  jak  to  się 
mówi,  by  nam  starczyło.  W  tej  chwili  jeżeli  chodzi  o  budżet  na  wynagrodzenia  
nauczyciel i ,  będziemy  musiel i  nad  tym  tematem,  będziemy  patrzyli  jak  to  się 
będzie rozwijało.  Na pewno zmiany jakieś będą konieczne.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jaka  kwota  została  zwrócona  Ministerstwu 
Finansów z tej  nienależnej  subwencji?
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska -  cała  subwencja.
Radny – Pan Ryszard Bala – 340 tys .  zł?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tyle  co nadebrane tyle  zwrócone.
Radny – Pan Ryszard Bala – chodzi  o to,  żeby Pan podał  kwoty.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  nie  jestem  maszyną  do  liczenia,  że  mam  w 
głowie wszystkie  kwoty.
Radny – Pan Ryszard Bala – to  proszę powiedzieć,  że Pan nie wie.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  chyba  345  tys .  zł .  Na  sesj i  dokładnie 
przekażę.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – 345 tys .  zł  rozłożono na raty.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  pytałem  o  to,  i le  w  tym  roku  zostało  spłacone  z 
tej  kwoty?
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Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  w  tym  roku  będzie  spłacona  cała  kwota 
do  czerwca.  Jest  to  rozłożone  na  6  miesięcy  po  pięćdziesiąt  parę  tysięcy  złotych 
miesięcznie.  W  tej  chwili  mamy  miesiąc  marzec,  więc  została  spłacona  3  rata 
czyl i  jesteśmy  na  półmetku.  Dokładną  kwotę  jeśli  Panu  potrzeba,  mogę  przekazać 
na sesj i .
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – przechodzimy do
następnego  punktu  –  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu 
Ostródzkiego w postaci  dotacj i  celowej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wstępnie  mówiłem  przy  inwestycyjnych 
zadaniach,  że  do  środków które  przekazało  Sołectwo  Pacółtowo,  aby  wykonać  ten 
projekt  potrzebna była  taka  suma.  To ustalono z ZDP i  20 tys.  zł  wyczerpie  koszty 
wykonania  projektu  już  po  przetargu  dla  miejscowości  Pacółtowo,  który  pozwoli  
w przyszłym roku na wykonanie  drogi.
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  usłyszeć  jakieś  szczegóły  na  temat  tego. 
Jaki  zakres  projektowanych  zmian  będzie  na  tej  drodze  Szczepankowo  – 
Pacółtowo.  Tu  jest  cała  droga  wyszczególniona  Szczepankowo  –  Gierzwałd  - 
Pacółtowo.  Chodzi  o  dokumentację  techniczną  czy  cała  ta  droga  od  Szczepankowa 
do Pacółtowa będzie objęta projektem jakichkolwiek zmian?
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  §  2 przepisany z umowy,  którą  zawrzemy ze 
Starostwem Powiatowym.  Starostwo Powiatowe nie  podaje  odcinka  od  słupka tego 
do  tego  tylko  podaje  ciąg  drogi.  Ten  odcinek  jak  będzie  remontowany  w 
Pacółtowie,  dokładnie  od  znaku  gdzie  się  miejscowość  Pacółtowo  zaczyna  i  cały 
bruk  przez  Pacółtowo  do  wysokości  drogi,  która  idzie  pod  fermę.  To  jest 
wykonanie  nawierzchni  bitumicznej  plus  chodnik  jednostronny  w miejscach  gdzie 
się  da  zrobić,  ponieważ  konfiguracja  własności  drogi  powiatowej  jest  taka,  że  nie 
w każdym miejscu da się wykonać chodnik po obydwu stronach. 
Radny – Pan Ryszard Bala –  rozumiem,  ja z  tego zapisu wykonanie  dokumentacj i 
technicznej  na  przebudowę  dróg  powiatowych  Szczepankowo  –  Gierzwałd  – 
Pacółtowo można wnioskować,  że  chodzi  o  projekt  przebudowy całej  drogi,  bo nie  
ma  tutaj  wzmianki,  że  tu  chodzi  o  samą  miejscowość  Pacółtowo.  Dopiero  w  tej  
drodze ic1253 Rychnowo – Komorniki  w miejscowości  Pacółtowo. 
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie  możemy  tego  skrócić,  bo  takie  są 
zapisy  w ZDP.  Jeśli  my  tutaj  zmienimy  ten  zapis,  to  nie  będzie  to  jednoznaczne  z 
tą  dotacją  akurat  do  tego  zadania,  które  oni  prowadzą.  Dlatego  nie  za  bardzo 
możemy to jakoś w własny sposób redagować inaczej  czy przemieniać.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Skarbnik  my  decydujemy  o  tym  jaką  uchwałę 
podejmujemy a nie  Starostwo Powiatowe czy ZDP. Nasza uchwała  powinna być  na 
tyle  jasne  i  czytelna,  żeby  dawała  jasny  obraz  tego,  na  co  chcemy  wydać  20  tys . 
zł .  Nie  t łumaczmy  tego,  że  Starostwo  czy  Zarząd  Powiatowy  ma  jakieś  zapisy,  
które nas do czegokolwiek zobowiązują.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  uchwała  intencyjna,  dofinansowania  do 
środków,  które  Starostwo  Powiatowe  przeznacza  na  projektowanie.  Ja  nie  jestem 
pewny,  i le  Starostwo wyda  na te  wszystkie  przedsięwzięcia,  ale  w tym jest  i  nasze 
Pacółtowo.  Nie  mamy  takich  miejscowości  jak  Wierzbowo  czy  Komorniki.  Dla  
mnie ta  sytuacja  jest  jasna.  My 20 tys.  zł  przeznaczamy konkretnie  na Pacółtowo. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  zapiszmy  to  w  uchwale.  Jeżeli  przeznaczamy  20 
tys .  zł  na wykonanie  projektu dotyczącego miejscowości Pacółtowo.
Wójt – Pan Henryk kacprzyk – jutro skontaktujemy się z Panią Skarbnik z
Ostródy i  z  Panią dyrektorką  ZDP, jeżeli  będzie  możliwe,  zapis taki,  to taki  zapis
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na sesj i  pojawi się  w projekcie  uchwały.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  na  samym  końcu 
co jest  w miejscowości  Pacółtowo czyli  odnosi  się i  do jednej  i  do drugiej  drogi.
Radny – Pan Ryszard Bala – to  nie wynika z  interpretacj i .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jedna  droga  jest 
wymieniona,  druga  droga  jest  wymieniona  i  na  końcu  jest  napisane  w 
miejscowości Pacółtowo.  
Radny – Pan Ryszard Bala – to  nie  wynika  Panie Przewodniczący z  redakcj i  tego 
artykułu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  dlaczego,  jedna 
droga  jest  wymieniona,  druga  droga  jest  wymieniona  i  na  końcu  jest  napisane  w 
miejscowości Pacółtowo.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – na końcu w miejscowości  Pacółtowo.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  to  czytam  tylko  proszę  powiedzieć,  to  w 
miejscowości  Pacółtowo  można  zawrzeć  w  jednym  zdaniu.  Na  projekt  dotyczący 
przebudowy  drogi  powiatowej  w  miejscowości  Pacółtowo  bez  potrzeby 
wyszczególniania miejscowości Klęczki.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  co  ten  zapis  nam przeszkadza  jak  my wiemy,  że 
tylko  miejscowość  Pacółtowo  i  taki  zapis  jest .  Taki  zapis  chce  powiat  mieć,  to  ja  
nie  widzę  przeszkód,  żeby  taki  zapis  zamieścić.  Jeżeli  to  już  jest  przegłosowane  
na  sesj i  Rady  Powiatu  dzisiaj ,  to  podejrzewam,  że  zmiana  tego  zapisu  raczej  
będzie wprost niemożliwa.  
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mi  się  wydaje  że  zapis  jest  prawidłowy,  bo 
już  spotkałem  się  z  nazewnictwem,  jak  Energa,  że  jak  chodzi  o  jakiś  odcinek 
konkretny  a  nazwa  zawiera  kilka  miejscowości.  Tak  samo  i  tutaj  w  przypadku  
dróg,  że  to  jest  ogolnie  nazwany  taki  odcinek  i  tak  trzeba  przyjąć  w  tej  uchwale,  
żeby  później  dotacja  dotyczyła  tej  samej  nazwy,  jaka  tam  jest .  Ktoś  wymyśli ł  
wcześniej .
Skarbnik – Pani Urszula  Borkowska –  sprawdzimy.  Jutro porozmawiamy z Panią 
Dyrektor  ZDP.  Jeśli  będzie  taka  możliwość  zmiany,  zmienimy.  Jeśli  jest 
konieczność zostawienia  tego, na pewno zostanie.  
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – przechodzimy do większej 
kwoty -  do projektu uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu 
Ostródzkiego w postaci  dotacj i  celowej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  duże  przedsięwzięcie  gdzie 
dofinansowanie  ze  strony  Starostwa  Powiatowego  jest  przegłosowane  na 
dzisiejszej  sesj i ,  o czym mówiłem - 800 tys .  zł  powiat.
Jeszcze  jest  taka  możliwość,  otwarto  nowy  podział  środków  na  „schetynówki”  
tzw..  Jeżeli  s ię  uda  jeszcze  część  tej  drogi  w  te  „schetynówek”  wrzucić,  to  
będziemy  mogli  ten  swój  udział  troszeczkę  zwiększyć,  ale  na  dzisiaj  jest  umowa 
taka,  że  800  tys.  zł  już  przegłosowało  Starostwo,  my  200  tys.  zł  na  wykonanie  
całości  projektu.  Już jest  projekt  drogi w Kiersztanowie.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do 
następnego  punktu  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym 
Stębark,  działka nr 31/2.   
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Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jest  to  działka  przy  drodze  granicznej  Frygnowo 
–  Stębark.  W planie  uwarunkowań  architektonicznych  ta  działka  jest  umieszczona 
i  udokumentowana  jako  złoże  żwiru.  Właściciel  zwraca  się  teraz  już  o 
opracowanie  dla  tej  działki  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
właśnie na lokalizację  wydobycia  kruszywa.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  to  jest  na  wysokości 
Łącka?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak.  Tam była  kiedyś  kopalnia  po  lewej  stronie. 
Została  zrekultywowana.  SKR  to  prowadził  kiedyś.  Tam  jest  złoże 
udokumentowane.  Jak  wiadomo,  że  jest  złoże  udokumentowane,  umieszczone  w 
studium  i  udokumentowane,  w  przypadku  gdy  gmina  nie  podejmie  uchwały,  to 
wojewoda nakaże.  Tam jest  do 2 ha.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Naploszek  –  można  wiedzieć  kto  jest 
właścicielem?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – Stachewicz.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  skonsultowano  to  z  mieszkańcami  Stębarka, 
Frygnowa czy Łącka?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  dziwię  się  takim  pytaniom.  Ogłoszenia  są 
wszędzie.  Są  w Gazecie  Olsztyńskiej .  Są  podane  na  tablicach  ogłoszeń,  na  tablicy 
w  gminie  gdzie  opracowywaliśmy  szereg  dokumentów.  Pierwszym  dokumentem to 
było  studium  uwarunkowań  architektonicznych.  Był  bardzo  długi  okres,  bo 
miesiąc,  dwa  miesiące  na  wnoszenie  uwag  do  tego  planu.  Nie  mam  żadnej  
możliwości  manewru  jeśli  w  trakcie  wyłożenia  planu,  plan  jest  do  wglądu  w 
godzinach  pracy.  Cały  czas  jest  do  wglądu.  Mają  możliwość  wszyscy  wnosić 
uwagi  do tego planu a zapraszać  jeszcze  i  robić zebrania  wiejskie  w tym kierunku,  
tego mi  nawet  nie  wolno robić,  bo jest  procedura,  którą trzeba wyczerpać.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  pierwszy  raz  słyszę,  że  Panu  nie  wolno  zwoływać 
zebrań wiejskich.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wiedziałe,  że  będzie  się  Pan  słów  czepiał .  Ja 
przyszedłem,  żeby pracować a nie  prowadzić konwersacj i  z Panem.
Radny – Pan Rysard Bala – Pan przyszedł  tutaj  odpowiadać na pytania radnych.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  mogę Panu odmówić,  proszę  złożyć  zapytanie  na 
piśmie.
Radny – Pan Ryszard Bala – może Pan odmawiać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  odmawiam  udzielenia  ustnej  odpowiedzi  Panu 
Bali .  Proszę  zaprotokołować.  Zada  pytanie  na  piśmie,  uzyska  odpowiedź  ode 
mnie.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  ja  stawiam  wniosek,  żeby 
odłożyć  uchwalanie  tej  uchwały  do  czasu  uzyskania  jednoznacznej  odpowiedzi  od 
sołtysa  wsi  Stębark  czy  podejmie  próbę  przeprowadzenia  konsultacj i  z 
mieszkańcami  czy  nie?  Tak  jak  robiliśmy  to  projektem  uchwały  dotyczącym  
powstania  żwirowni  na  wylocie  z  Gierzwałdu  po  prawej  stronie.  Uzyskal iśmy 
odpowiedź,  że  mieszkańcy  nie  są  zainteresowani  jakimikolwiek  ograniczeniami. 
Możemy  jako  rada  wtedy  podjąć  uchwałę,  że  przystępujemy  do  zmiany  planu. 
Lepiej  to  zrobić  przed  wykonaniem  jakiegokolwiek  kroku  niż  robić  to  w  trakcie  
kiedy  zaczęliśmy  marsz  w  jakimś  kierunku.  Nie  trzeba  będzie  się  wycofywać  i  
odpowiadać  na  protesty  mieszkańców  czy  jakieś  inne  sprawy.  Mieszkańcy  mają 
prawo w tym zakresie  się wypowiedzieć.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  zanim podejmiemy  jakieś 
radykalne kroki,  może Pani radna ze Stębarku ma jakieś informacje?
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – nie mam żadnych  informacji .
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Radny – Pan Ryszard Bala – mieszkańcy jeszcze nie wiedzą na ten temat,  że rada
taką uchwałę będzie podejmowała.  Trudno żeby mieszkańcy w tej  chwili  s ię
wypowiadal i ,  jeżeli  nie mają wiedzy na ten temat.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  myślę,  że  jest  to  procedura,  którą  się 
przeprowadza  rutynowo.  Ona  ma  określone  przepisy.  Jest  ustawa  planistyczna. 
Żaden  punkt  nie  został  tej  ustawy  naruszony.  Wszystkie  działania  które  
powinienem podjąć,  podjąłem.  Wszystkie  ogłoszenia  poszły  zarówno  do  sołtysów, 
do  rady  sołeckiej ,  wszędzie.  Jest  zatwierdzone  studium  gdzie  można  było  na  tym 
etapie  jeszcze,  zawsze można protestować.  Protestować można zawsze  i  przeciwko 
wszystkiemu.  Jeżeli  robimy  już  jakieś  procedury,  które  minęły  i  następna 
procedura  następuje  to  uważam,  że  to  jest  bezcelowe,  ale  Państwo  decydujecie  o 
tym i wasza decyzja.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  czy  ta  informacja  była 
wywieszona gdzieś  na tablicy sołeckiej  wcześniej?
Radny – Pan Adam Królikowski – musiała  być.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wywieszona  i  w  gazecie  ogłoszona  i  przesłana 
zwyczajowo  do  wszystkich  instytucj i .  Jeżeli  s ię  uzgadnia  plan  miejscowy  czy 
nawet  studium  uwarunkowań  architektonicznych  to  się  wysyła  do  80  czy  do  60 
instytucj i ,  które  muszą  się  wypowiedzieć  na  ten  temat.  Jeszcze  raz  powtarzam,  
tam gdzie  są  udokumentowane  złoża,  to  te  złoża  można  eksploatować.  W zasadzie  
nawet  gmina  a  może  tak  się  zdarzyć,  że  rada  gminy  nie  podejmie  uchwały,  to  
wojewoda  może  z  urzędu  tą  uchwałę  podjąć.  Uchwałę  może  unieważnić.  Zresztą  
takie  pismo  było  o  tych  złożach.  To  tak  jakby  się  komuś  nie  podobało,  że  na  
Śląsku węgiel  wydobywamy,  bo się bloki  zapadają.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ja  mam  pytanie,  czy  ten  miejscowy  plan 
będzie dla  jednej  działki  sporządzany?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  a  już  przy  okazj i  nie  opłacałoby  się 
większego terenu? 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Stębark  to  już  opracowujemy  plan  dotyczący 
tego  trójkąta.  Jest  w  trakcie.  Studium  jest  w  tej  chwili  wyłożone  gdzieś  do 
kwietnia.  Można  się  zapoznawać.  Nadal  zapraszam  wszystkich  radnych,  
mieszkańców gminy do zapoznawania się  ze studium uwarunkowań
architektonicznych.  Jest  jeszcze  możliwość  zgłaszania  uwag  do  tego  i  uwagi  
muszą  być  rozpatrzone,  być  wzięte  pod uwagę.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – ale  studium dotyczy innego terenu.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk - dotyczy całej  gminy zawsze.  
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ale  jak  jest  miejscowy  plan,  to  miejscowego 
planu się trzymamy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  miejscowy  plan  mamy  na  miejscowość 
Gierzwałd,  na miejscowość Rychnowo i  na miejscowość Stębark.  Mamy miejscowe 
plany  zagospodarowania  przestrzennego  kompletne.  W  przypadku  gdzie  nie  ma 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  korzysta  się  z  decyzj i  o 
warunkach  zabudowy.  Decyzję  o  warunkach  zabudowy  czy  plan  miejscowy  musi  
być  zgodny  ze  studium  uwarunkowań.  Nie  można  tak  dobrowolnie  decyzj i 
wydawać.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  na  początku  Pan  mówił  o  remoncie  tej  drogi, 
jak dojdzie  żwirownia,  to droga ucieknie  z powrotem. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pan  prowadzi  gospdarstwo  rolne,  załóżmy  ktoś 
prowadzi  działalność  gospodarczą,  Pan występi  o budowę obory.
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Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  ja  tylko  pytam,  jaki  jest  sens  remontu  tej 
drogi?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – sens jest  zawsze remontowania.  Myśli  Pan, że
jak  wyremontowali  drogę  „siódemkę”,  że  ona  będzie  dożywotnio,  do  końca 
naszego  życia.  Za  3,  4  lat  trzeba  będzie  remontować.  Drogi  które  zrobiono  na 
imprezę  grunwaldzką,  minęło  8  lat  i  w  zasadzie  wszystkie  są  do  remontu 
kapitalnego,  bo są to  drogi  używane.  Drogi  te  trzeba  co pewien czas  odnawiać  czy  
przez  nakładkę  czy  przez  rozbudowę  czy  inne  rzeczy.  Tak  samo  to  można 
uniemożliwić  funkcjonowanie  kopalni  w  Zapiece,  kopalni  w  Marcinkowie.  Mamy 
kopalnię  w Ulnowie.  To jest  działalność  gospodarcza.  Jest  taka  ustawa o wolności  
prowadzenia  działalności  gospodarczej .  Jeżeli  s ię  komuś  zabrania  czegoś,  to  
musimy mocno to udowodnić.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  kto  z  Pań  i  Panów 
radnych  jest  za  odłożeniem  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie 
geodezyjnym  Stębark,  działka  nr  31/2  do  czasu,  do  kiedy  sołtys  wsi  wypowie  się 
w  sprawie  czy  mieszkańcy  zostali  należycie  poinformowani  i  czy  były 
przeprowadzone  konsultacje?  Kto  z  Pan  i  Panów  radnych  jest  za  przesunięciem 
podjęcia  uchwały?
Za  przesunięciem  uchwały  głosowało  3  radnych  (Ryszard  Bala,  Dariusz 
Borkowski,  Adam  Butrymowicz),  przeciw  głosowało  6  radnych,  4  radnych 
wstrzymało  się  (Iwona  Stanka,  Adam  Królikowski,  Zbigniew  Napłoszek, 
Arkadiusz Piasecki) .
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do 
kolejnego  punktu  -  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 
niezabudowanej .
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  jak ktoś  zna  Mielno,  jest  to  działka  naprzeciwko 
tego  młyna.  Była  tam kiedyś  zlewnia  mleka.  Ona  została  przejęta  na  rzecz  gminy.  
Były  inne  zamiary  co  do  wykorzystania  tego  budynku.  Osoba  która  chciała  to 
zagospodarować  zrezygnowała.  Budynek  został  zdewastowany,  rozebrany.  Została 
działka.  Po  przejęciu  parku  od  Towarzystwa  Jezuitowego  pozostaje  między  drogą 
tylko  ta  działka.  Uważam,  że  ta  działka  zaniedbana,służy  jako  składowisko 
materiałów  budowlanych.  Myślę,  że  celowe  by  było,  żeby  ktoś  tą  działkę 
wykorzystał  na cele  budowlane.  
Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek –  czy jest  oferta?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  ma  oferty.  W  celu  uporządkowania 
własności.  Za tą  działką dalej  już zaczyna się park.
Radny – Pan Ryszard Bala – kto jest  zainteresowany kupnem tej  działki?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  było  już  pytanie  przed  chwilą.  Przetarg  będzie 
ogłoszony.  Jest  to  działka,  którą  trzeba  wycenić  i  ogłosić  przetarg.  Zobaczymy 
czy ktoś będzie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  proponuję,  żebyśmy  odstąpili  od  takiego 
zwyczaju,  że  się  ogłasza  przetarg,  za  dwa  czy  za  miesiąc  ogłasza  się  kolejny  
przetarg  i  obniża  się  cenę  o  30% i  kolejny  przetarg  i  kupuje  się  działki  gminne  za 
grosze.  Dlatego  mówię,  żebyśmy  w  tej  uchwale  zawarli  zapis,  że  upoważnia  się 
wójta  do  jednokrotnego  ogłoszenia  przetargu  i  to  wykluczy  jak  gdyby  takie 
podejście  tych  wszystkich  sępów,  którzy  wokół  gminy  krążą  i  próbują  za  bezcen  
pozyskać  nieruchomości  gminne.  To  jest  nasz  majątek  i  my  mamy  prawo  o  tym 
decydować w jaki  sposób te działki  są zbywane.  
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dużo  wielkich  słów  nic  nie  znaczących.  Jest 
działka  zaniedbana,  zachwaszczona,  rada  sołecka  się  absolutnie  nią  nie  interesuje,  
żeby  ją  wykosić  czy  doprowadzić  do  kultury.  Uważam,  że  jeżeli  komuś 
sprzedamy,  to  uporządkuje  i  zrobi  tam  porządek.  Po  drugie  to  co  sobie  zażyczył  
Pan  radny,  to  absolutnie,  takich  kompetencj i  nigdy  nie  będzie  miał.  Jeżeli  rada 
podejmie  decyzję o sprzedaży,  to już żadnych ograniczeń nie może stawiać.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  rada  może  ograniczyć  i lość  przetargów.  Wójt  tutaj 
użył  takiego  określenia,  że  ta  zlewnia  mleka  została  zdewastowana  i  musiała 
zostać  rozebrana.  Ja  pytam  Pana  Wójta  kto  jest  gospodarzem  mienia  gminy,  kto 
doprowadził  do  tego,  że  ta  zlewnia  mleka  została  zdewastowana?  Kto  odpowiada 
za stan mienia  gminnego i  kto tym mieniem gospodaruje?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  szereg  budynków.  Ma  Pan  teraz  budynki 
Towarzystwa Jezuitowego, czy widzi  Pan w jakim one są stanie?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  bym  prosił ,  żeby  Pan  odpowiedział  na  moje 
pytania a  nie opowiadał  historii  Mielna.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pau  historia  Mielna  potrzebna  Panu  historia 
Polski  by  się  przydała.  Jest  sprawa  tego  rodzaju,  o  tą  działkę  konkretnie  zwrócił  
s ię  nieżyjący  już  Pan  Górski.  Ja  przyjąłem  to  od  mleczarni.  Nieodpłatnie  została  
przejęta.  Pan  Górski  miał  tam  zrobić  piekarnio-ciastkarnię,  którą  miał  prowadzić 
jego syn.  Okazało  się  międzyczasie,  że  syn  jest  uczulony na mąkę i  zrezygnował  z  
zakupu.  Ja  planowałem  tam  zrobić  w  tej  mleczarni  jakieś  takie  małe 
pomieszczenie  świetl icowe.  Niestety jest  to  budynek po mleczarni  czyli  wiecie  jak  
on  wyglądał,  zasolony,  zawilgocony,  że  się  tam nic  nie  dało  zrobić.  Nie  to  że  ona  
została  zdewastowana,  rozebrana,  bo  ona  była  zdewastowana  w  momencie,  kiedy 
ja  ją  przejmowałem.  Nie  ja  ją  przejmowałem  tylko  Zarząd  przejmował,  bo  wtedy 
jeszcze  działał  Zarząd.  W tym Zarządzie  było  dwóch przedstawicieli  miejscowości 
Mielno.  Był  Pan Burandt  i  Pan Kała.  Ja byłem jedną z  osób,  które to  przejmowały.  
Proszę  nie  mówić,  że  ja  to  chciałem  przejąć,  bo  właśnie  na  ich  prośbę,  to  zostało 
przejęte.  Oni  byli  członkami  Zarządu.  Zostało  to  rozebrane  później .  Jeżeli  nie 
było  zainteresowania,  okna  i  tak  były  powyjmowane.  Pan  Górski  dostał  zlecenie,  
jako  że  chciał  kupić,  żeby  tą  działkę  uporządkował.  Ten  gruz  usunął  stamtąd  i  
pozostała  działka,  ładna  działka  budowlana,  w pełni  uzbrojona,  którą  można  w  tej 
chwili  zagospodarować.  A  te  insynuacje  to  proszę  dla  siebie  powstrzymać  albo  z  
historią  i  dokementami  się  zapoznać.  Wszyscy  mogą  zapoznać  się  z  protokołami, 
które znajdują się  u Pani Warmińskiej  jak Pan doskonale wie.
Radny – Pan Ryszard Bala –  Panie Wójcie  w piśmie  do sołtysa  w 2013 roku użył 
Pan  stwierdzenia,  że  ta  mleczarnia  została  zdewastowana  przy  bierności 
mieszkańców  Mielna  a  Pan  tam  chciał  zrobić  świetl icę.  Pan  chciał  zrobić 
świetl icę,  nie  mieszkańcy  Mielna  tylko  Pan.  Jako  gospodarz  mienia  ponosi  Pan 
odpowiedzialność  za to,  że to zostało zdewastowane.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rzeczywiście  dostałem  za  darmo  a  teraz  można 
20 tys.  zł  za ta  działkę  wziąć.  To będzie  czysty pieniądz,  dzięki  temu że tą  działkę  
przejąłem.  To że już się Pan powoływał  kiedyś,  zapomniał  Pan że to  Pana kolega i  
rzucał  Pan 20 tys.  czy 30 tys.  zł  na  kanalizację,  to  na pewno to  by się  dało  w inny  
sposób wykorzystać.  
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do 
następnego  punktu  –  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 
niezabudowanej .
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mamy  drugi  raz  tą  uchwałę.  Nie  wiem  jaki  błąd 
był  i  trzeba  poprawić  tą  uchwałę.  To  jest  ta  część  drogi  gminnej ,  którą  chcą  
zakupić  właściciele  poszczególnych  działek.  To  ginie  z  naszych  dróg.  Będzie  
mniej  naszych dróg gminnych  do remontu.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do 
kolejnego  punktu  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  w 
miejscowości Gierzwałd.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  ostatnie  mieszkanie  w  tzw. 
„agronomówce”  koło  przystanku,  tam  gdzie  zakład  weterynaryjny  jest ,  na  tej 
działce.  To  Pani  która  jest  w  tej  chwili  dzierżawcą  tego  mieszkania.  Po  latach 
zwróciła  się  o  zakup  tego  mieszkania.  Trzy  pozostałe  mieszkania  są  już 
sprzedane.  Jedna  osoba  nie  chciała  kupić  a  teraz  decyzję  podjęła.  Dla  gminy  to 
jest  korzystne,  bo  nie  jest  już  członkiem  wspólnoty  mieszkańców  i  nie  musi 
partycypować w kosztach utrzymania  tego obiektu.  
Radny – Pan Ryszard Bala – to  jest  budynek wielorodzinny?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak,  cztery rodzinny.
Radny – Pan Ryszard Bala – cztery i  to było ostatnie  mieszkanie?
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan Zbigniew Napłoszek  –  przechodzimy do kolejnej 
uchwały  –  w  sprawie  podziału  gminy  Grunwald  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich 
granic i  numerów oraz l iczby radnych wybieranych  w każdym okręgu wyborczym.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  31  stycznia  2018  roku  weszły  w  życie 
przepisy  zmieniające  Kodeks  wyborczy  i  zgodnie  z  art .  12  ust .  1  w/w ustawy rada 
gminy  dokonuje  podziału  na  okręgi  wyborcze  w  wyborach  do  rad  gminy  w 
terminie 60 dni od wejścia  w życie  niniejszej  ustawy czyli  do 31 marca  2018 roku.  
Przy  ustaleniu  tego  podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze  uwzględnia  l iczbę 
mieszkańców  ujętych  w  stałym  rejestrze  wyborczym  danej  gminy  na  koniec 
kwartału  poprzedzającego kwartał ,  w którym rada gminy dokonuje podziału  gminy 
czyl i  31  stycznia  2017  roku.  Zgodnie  z  art .  418  §  1  Kodeksu  wyborczego  w 
każdym  okręgu  wyborczym  utworzonym  w  gminie  do  20  tys .  wybiera  się  jednego 
radnego.  
Jeśli  chodzi  o  naszą  gminę  mamy  15  mandatów.  Norma  przedstawicielska  czyli  
podzielona  l iczba  mieszkańców  przez  15  wychodzi  nam  378,93.  Według  tego 
zostało podzielone  na 15 okręgów wyborczych.  Tak właśnie wygląda  ta uchwała.
Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – czy są zmiany?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  są.  Jest  jedna  zmiana  taka,  że  nie  wolno 
dzielić  sołectwa.  W  związku  z  tym  Dylewko  jest  przy  Dylewie,  bo  sołectwa  nie 
można dzielić.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  Panie  Wójcie  chciałem  się  spytać,  czemu 
Kitnowo zostałą  połączone ze Szczepankowem?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – czemu Pan do mnie  mówi,  ja się  nie  zajmowałem 
wyborami  z tego tytułu,  że będę kandydował na wójta.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  ja  bym  proponował,  że  jest 
pytanie kierowane do wójta,  żeby wójt  nie przerywał.    
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Panie  Borkowski,  ja  mam  pytanie  do  Pana,  czy 
Panu jest  potrzebny adwokat?
Radny – Pan Dariusz Borkowski – nie.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pan  sobie  daje  radę.  Czy  Pan  upoważnił  Pana 
Balę,  żeby  się  w  Pana  imieniu  wypowiadał?  Dlatego  prosiłbym,  żeby  się  Pan  nie 
wtrącał.
Radny – Pan Ryszard Bala – Panie Przewodniczący proszę,  żeby pan zachował
porządek na posiedzeniu komisj i  i  wykluczył  takie  prywatne wycieczki  wójta w
stosunku do mnie.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  Pan  Wójt  wyraźnie 
powiedział ,  że  nie  jest  w  stanie  wytłumaczyć  tego.  Może  Pan  Sekretarz  jest  w 
stanie  wytłumaczć  zmianę dotyczącą  sołectwa Kitnowo. 
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Sydlik  –  wydawało  się,  że  te  sołectwa  przylegają  do 
siebie.  Tak  samo  Kitnowo  połączone  jest  ze  Szczepankowem,  między  innymi 
dlatego,  że  dzieci  z  Kitnowa chodzą  do  Szczepankowa.  Jest  droga,  są  lampy  nowe 
i  to  powiązane  wszystko  jest ,  dlatego  wydawało  mi  się,  że  tutaj  będzie  zasadne,  
żeby  takiego  podziału  dokonać.  Drobne  zmiany  zaszły  a  poza  tym  norma 
przedstawicielska  została  zachowana,  w  związku  z  tym  myślę,  że  żadnych  
uchybień  tu  nie  ma.  Chciałem  powiedzieć,  że  te  uchwały  zostały  wysłane  do 
Krajowego  Biura  Wyborczego  o  opinię,  bo  taka  jest  potrzeba  i  po  zatwierdzeniu 
przez  Państwa  uchwała  również  do  wojewody  zostanie  wysłana.  Drugą  uchwałę 
którą  będziemy  dzisiaj  podejmować  na  tej  samej  zasadzie,  opinia  jest  już  KBW w 
Elblągu i  będzie przedstawiona również do wojewody.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  też  byłbym  za  tym,  chociaż  głosu  nnie  mam, 
bo  nie  jestem  radnym.  Uważam,  że  Glądy  naturalnie  są  przedłużeniem 
miejscowości  Domkowo  a  Szczepankowo  –  Kitnowo  też  jak  jedna  miejscowość.  
Takie jest  moje zdanie,  ale  to tylko  moje zdanie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomi  Matuszewski  –  jaka  jest  l imit 
okręgu wyborczego,  od i lu  osób do ilu?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  to  jest  norma  przedstawicielska  378,93  i 
połowa tego nie  może być.
Radny – Pan Ryszard Bala –  ja  mam pytanie,  w końcu kto  tą  uchwałę  przedkłada 
radzie,  jeżeli  wójt  nie  potrafi  uzasadnić  zmiany  w  stosunku  do  poprzedniej  
uchwały?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – uzasadniłem przed chwilą.  Nie słuchał Pan.
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  słyszałem jak  powiedział  Pan,  że  Pan nie  potrafi 
odpowiedzieć.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie,  nie  potrafię  odpowiedzieć  na  to  jak  będzie 
wyglądał  ten  obwód  po  głosowaniu  rady.  Ja  mogę  przedstawić,  przedstawiłem  i 
motywację  swoją  podałem.  Uważam,  że  Glądy są  przedłużeniem Domkowa  i  jedna 
ciągłość.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak samo Kitnowo – Szczepankowo.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  ja  mam  propozycję,  żeby 
powrócić  do  układu  jaki  obowiązywał  zgodnie  z  uchwałą  z  26  października  2012 
roku.  Pozostawić  taki  podział  gminy  na  okręgi  wyborcze  jaki  był  w  tamtym 
czasie,  jaki rada przyjęła.  
Sekretarz  –  Pan Waldemar Szydlik  –  po pierwsze  co  mówiłem,  nie  może  być  tak 
samo,  bo  sołectwa  tam były  dzielone.  W związku  z  tym  nie  uzyskamy  pozytywnej  
opinii  komisarza wyborczego.
Radny – Pan Rysard Bala – jakie sołectwo było  dzielone?
Sekretarz  –  Pan Waldemar Szydlik  -  było,  bo  Dylewo było  podzielone.  Dylewko 
było  do Gierzwałdu.
Radna – Pani Alina Szymańska – Lipowa Góra była  do Pacóltowa a teraz  jest  w
Stębarku.
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Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  sytuacj i  okręgu  Sczepankowo,  Glądy, 
Jędrychowo,  Kitnowo, Domkowo jakieś  sołectwo było podzielone?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  więc  ja  w  tym  zakresie  proponuję  powrócić  do 
takiego podziału  jak był  w uchwale w 2012 roku.
Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek –  musimy przegłosować.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  ktoś  zna  położenie  geograficzne,  jak  się 
kończy Domkowo,  dalsza część to nawet bez podziału zaczynają się Glądy i  to jest 
jedna  całość.  A  tutaj  Szczepankowo z  Kitnowem jest  wzdłuż  jednej  drogi  i  gdzieś 
tam pod  Gierzwałdem się  kończy.  Tak  jak  zauważył  tutaj  sekretarz  czy  dzieci  czy 
rodzice są z  jednego środowiska,  że tak powiem.
Radny – Pan Adam Królikowski – Glądy są bardziej  do Ostródy.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – komunikacyjnie  są razem.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chcemy  zwiększyć  szansę  miejscowości 
Domkowo.  Żadnych podtekstów nie ma.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  poza  tym  mamy  już  opinię  komisarza 
wyborczego,  gdybyśmy teraz zmienili .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jak  będzie  opinia  negatywna,  to  przecież  świat  się 
nie  zawali .  Komisarz  przyśle  negatywną  opinię,  wtedy  będziemy  się  zastanawiać,  
co z tą negatywną opinią  zrobić.
Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Naploszek – będzie głosownie na sesj i .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  sformułuję  mój  wniosek 
jeszcze raz.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Naploszek  –  nie  słyszałem  żadnego 
wniosku.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proponuję  w  tabelce,  którą  Państwo  macie,  na 
drugiej  s tronie  w numeracj i  okręgu 12 i  13 proponuję  w okręgu 12 Szczepankowo,  
Glądy,  Jędrychowo,  w okręgu 13 Kitnowo, Domkowo.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Naploszek  –  uzasadni  Pan  jakoś 
zmianę  dlaczego,  czy coś nie  gra,  bo ja na przykład  nie  wiem?
Sekretarz – Pan Waldemnar Szydlik – norma przedstawicielska jest  zachowana.
Radna  –  Pani  Iwona  Stanka  –  chciałabym  wiedzieć,  co  radni  mają  do 
powiedzenia  z tego okręgu?
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  ci  co  ich  dotyczy  bezpośrednio,  czy  mają  coś 
przeciw?
Radny – Pan Dariusz Borkowski – dla mnie może zostać jak było.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców.
Radny –  Pan  Adam Królikowski  –  jak  Glądy  będą  ze  Szczepankowem,  też  nigdy 
nie  będą mieli  radnego.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panu  Piaseckiemu  chcę  odpowiedzieć, 
Szczepankowo,  Glądy  Jędrychowo  –  340  mieszkańców  w  poprzednich  wyborach, 
Kitnowo  –  Domkowo  –  429  mieszkańców  też  w  poprzednich  wyborach.  Na  tą 
chwilę  nie  mamy  podanej  l iczby  mieszkańców.  Jest  w całych  okręgach.  Natomiast 
nie  mamy  takiej  informacji ,  jakie  są  w  poszczególnych  miejscowościach  ilości  
mieszkańców.  Ilości  mieszkańców  w  stosunku  do  tej  uchwały  z  2012  roku  to  jest  
chyba 54 osoby na plus.  To jest  1% przyrostu.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak jak Państwo mówicie,  zdanie należy też 
do  tych  radnych,  którzy  są  w  tych  okręgach.  Jeśli  nie  ma  uchybień  prawnych,  to  
decyzja  należy do Państwa,  to chyba problemu nie  stanowi.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  ponawiam  swój  wniosek  o  zmianę  w  załączniku 
dotyczącym podziału okręgów.
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Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  poddajemy  pod 
głosowanie  wniosek  Pana  Bali  dotyczący  zmian  okręgów  12  i  13  dotyczących  
przywrócenia tego podziału,  który obowiązywał  zgodnie z uchwałą z 2012 roku, w
okręgu  12  miejscowości  -  Szczepankowo,  Glądy  Jędrychowo,  w  okręgu  13  – 
Kitnowo, Domkowo.
Za  przyjęciem  poprawki  do  uchwały  Pana  Bali  głosowało  4  radnych  (Ryszard  
Bala,  Dariusz  Borkowski,  Adam  Butrymowicz,  Arkadiusz  Piasecki) ,  przeciw  było 
5  radnych  (Joanna  Leszczyńska,  Małgorzata  Kamińska,  Sławomir  Matuszewski, 
Alina Szymańska,  Stanisław Zaboroś),  wstrzymało  się od głosu 4 radnych.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan Zbigniew Napłoszek  –  przechodzimy do uchwały 
w  sprawie  podziału  Gminy  Grunwald  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich 
numerów,  granic oraz siedzib obwodowych komisj i  wyborczych.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  związku  z  tymi  samymi  przepisami 
zmieniającymi  Kodeks  wyborczy  również  rada  gminy  dokonuje  podziału  gminy  na 
stałe  obwody  głosowania  i  zgodnie  z  art .  12  Kodeksu  wyborczego   stały  obwód 
głosowania  powinien  obejmować  od  500  do  4.000  mieszkańców.  W  Gminie 
Grunwald  wyznaczone  obwody  głosowania  spełniają  wymienione  warunki.  Te 
obwody głosowania  w zasadzie  się  nie  zmieniły  czyli  mamy 4  obwody głosowania  
i  komisja  wyborcza  znajduje  się  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury  w  Gierzwałdzie,  w 
Publicznym  Gimnazjum  w  Stębarku,  w  Szkole  Podstawowej  w  Szczepankowie  i 
Szkole  Podstawowej  we Frygnowie.  Zmieniło  się  tylko  Dylewko  w Szczepankowie 
i  Lipowa  Góra  w  Stębarku.  Obwody  powinny  być  uchwalone  w  ciągu  miesiąca  od 
podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze,  ale  dopuszcza  się,  że  na  tej  samej  sesj i  może  
być  podjęta.  Z  tym  że  pierwsza  musi  być  podjęta  uchwała  o  okręgach  wyborczych  
a następnie  o podziale  na obwody.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napołoszek  –  czyli  zachowując 
minimalną l iczbę  okręgów wyborczych,  to  w naszej  gminie może być  tylko  dwa.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  tak.  I  tak  mamy  mało,  bo  widziałem  inne 
gminy są mniejsze a  mają po 6 nawet.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  przechodzimy  do 
kolejnego  punktu  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy  Grunwald 
na 2018 rok.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  ten program przedstawiony.  Mieliście  okazję 
Państwo się  zapoznać.  Ten program jest  konsultowany.  Musimy uzyskać  opinię  od  
lekarza  weterynarii  powiatowego.  Taką  opinię  otrzymaliśmy.  Lekko  był 
poprawiony  ten  program  przez  Panią  Jadanowską,  która  się  u  nas  tymi  sprawami 
zajmuje.  Dostaliście  po  poprawkach  ten  program.  Jak  wynika  z  tego  programu, 
musimy  go  realizować.  Jest  to  kosztowne  dla  nas.  Z  gminy  bardzo  dużo  środków 
dajemy  na  to,  na  utrzymanie  psów  w  schroniskach.  Również  na  obiektach 
gminnych  mamy  8  czy  9  psów,  przytuliska  zostały  zrobione  pod  opieką 
weterynaryjną.  Wydajemy  dużo środków na  steryl izację.  Ktoś  się  zwraca  do  mnie,  
zawsze jest  pozytywna  decyzja.  
Może  steryl izuje  własne  czy  gminne,  ale  dla  dobra  zachowania  populacj i  na 
terenie  gminy,  myślę  że  te  działania  są  wskazane  jeżeli  chodzi  o  psy,  bo  z  kotami  
trochę łatwiej ,  łatwiej  o adopcję kotów niż psów.
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Przewodniczący Komisji  –  Pan Zbigniew Napłoszek – jak od podszewki wygląda 
sprawa wysteryl izowania psa czy kota?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – podanie do mnie i  ja wyrażam zgodę. Pani
Jadanowska dalej  te  sprawy prowadzi.  Psy czipujemy te,  które trafiają  do
schroniska.  Wiemy,  które są nasze.  Mieliśmy psa który 18 lat  tam przeżył.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Ad pkt 9.  Przewodniczący Komisji  –  Pan Zbiniew Napłoszek –  przechodzimy do 
przedostatniego  punktu  -   wolne  wnioski  i  zapytania  –  przechodzimy  do  zakupu 
samochodu,  bo to ciężki  temat.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – czy w ogóle byłyby środki?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  żeśmy  budżet  omawiali ,  zatwierdzaliśmy  to 
mówiłem,  że  ten  budżet  jest  napięty  ze  względu  na  to,  że  jest  bardzo  dużo 
inwestycj i  na  ten rok.  Bardzo dużo umów żeśmy podpisali .  Jak by nie  podpisać,  to 
by  była  strata  środków.  Możemy  być  przygotowani,  że  w  przypadku,  kiedy 
podwyżki  nauczycielskie  będą  znaczące,  staniemy  przed  problemem  zaciągnięcia  
kredytu.  Jeżeli  chodzi  o  to,  to  musicie  sami  ocenić  czy  pomoc  dla  policj i  na  
terenie  gminy  uważacie  za  stosowną,  to  wtedy będziemy  się  starali  o  środki,  żeby 
te  środki  gdzieś  tam  wygospodarować,  ale  to  musi  być  wola  rady.  Ciężko  na 
pewno  będzie,  bo  w  tym  roku  jest  ciężko,  ale  nie  wiem jak  z  potrzebą  poruszania  
się  policj i  po  terenie.  Sami  wiecie  czy  pomóc.  Słusznie  zauważył  Pan 
Przewodniczący,  że  to  już  by  był  czwarty.  Pamiętam  kiedyś  „Poloneza”  żeśmy 
dofinansowali ,  później  po kolei  następne pojazdy.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – jeśli  odmówimy,  to  który raz z rzędu?
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – drugi  raz.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  poprzednio  miel i  nowy  i  też  im  za  długo 
nie  posłużył.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – ale  wypadek to nie  ich wina.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  tutaj  policja 
mówiła,  że  jeżeli  chodzi  o  „Astrę”,  to  mówili ,  że  nie  mieli  pieniędzy  na  wymianę 
paska  i  pasek  im  strzeli ł .  Policja  nie  miała  na  konserwację  tego  sprzętu,  który 
mieli .
Radny – Pan Dariusz Borkowski – tutaj  tak,  ale jeżeli  chodzi  o wypadek.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Slawomir Matuszewski – oczywiście.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – najlepiej  przełożyć  na następny rok.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  z  tego  co  mówił  Pan  komendant,  że  nie  jest 
do ustawienia zbieżność,  to  jako pojazd uprzewilejowany ja się dziwię,  że jeżdżą.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska   –  nie  powinien  być  w  ogóle  dopuszczony 
na drogę.  Jeżeli  już,  to  możemy na przyszłoroczny budżet  zaplanować..
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – najpierw półrocze, 
sprawozdanie z półrocza i  zobaczymy.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  jaki  jest  termin  na 
udzielenie  odpowiedzi.  To jest  pismo ze stycznia.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  trzy  razy  było  pisane.  Nie  ukrywam,  że  moja  i 
skarbnik,  postawa jest  taka,  że  jak najmniej  wydatków a jak najwięcej  dochodów i  
tego  się  trzymamy.  To  jest  decyzja  rady.  Ja  nie  mogę  sam  decyzj i  podjąć.  „W 
nawiązaniu  do  pisma  AG  z  dnia  12  stycznia  przesyła  sprostowanie  i  zwraca  się  z 
uprzejma  prośbą  do  Pana  Wójta  o  rozważenie  zakupu  sprzętu  transportowego  w 
ramach  tzw.  „sponsoringu”  w stosunku 50/50%.  To  jest  niezminne  50%,  bo  to  jest  
zarządzenie Ministra  SW. 
Radna – Pani Alina Szymańska – to  jest  program jakiś.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  mogą  zmienić.  Przy  darowiźnie  możemy 
sobie zastrzec,  że tylko  i  wyłącznie  w Stębarku.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  wydaje  mi  się,  że  przy 
planowaniu budżetu na przyszły rok.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  dokładnie, 
powinni  złożyć  wniosek.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – wniosek do przyszłego budżetu,  wtedy
rozpatrzymy.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  odpowiedź  negatywna,  ale  taka  dająca 
nadzieję,  że w przyszłym roku jest  to bardziej  realne.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jest  to  wniosek  do  przyszłorocznego 
budżetu.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  po  rozpatrzeniu  półrocznego  budżetu 
udzielimy odpowiedzi.
Radna  –  Pan  Alina  Szymańska  -  przeciągniemy  trochę  sprawę  mandatów 
naszych.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Naploszek  –  czyli  odpowieź,  że 
dajemy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  odpowiedź  taka, 
że wniosek nie był  ujęty w budżecie  i  jeżeli  będą środki,  to oczywiście.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – niech ponowią wniosek.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  biorąc  pod  uwagę  stan  naszych  dróg 
gruntowych,  to przydałby im się  taki  samochód.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan Zbigniew Napłoszek  –  temat  do uwzględnienia  w 
przyszłorocznym budżecie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  nie  był  ujęty  w 
tym roku w budżecie.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  może  zrobić  głosowanie  czy  jesteśmy  za 
zakupieniem tego auta czy przeciwni.
Radna – Pani Alina Szymańska – ale  jesteśmy i  za i  przeciwni.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – na pewno nie  w tym momencie.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  są  trzy  propozycje:  nie 
dokładamy  Komendzie  Powiatowej  Policj i  do  samochodu  tych  42.500,-  zł  albo 
dokładamy  od  razu  już  teraz,  ewentualnie  temat  do  uwzglednienia  w 
przyszłorocznym budżecie.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – to  proszę wskazać źródło.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – odłóżmy ten wariant  na przyszłą  komisję.  
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  ale  po  co,  są  3  propozycje  i  dzisiaj 
przegłosujemy.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  mam  jeszcze  jedną 
propozycję,  trzeba przemyśleć  ten temat.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  po  sprawozdaniu  półrocznym  przyjrzymy  się 
budżetowi.
Radna – Pani Alina Szymańska – na następna komisję.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  pochylimy  się  nad  wnioskiem  po 
wykonaniu  budżetu za półrocze.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – ale  tam czas mają ograniczony?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  wydaje  mi  się,  że  tak 
będzie co roku, będzie przysyłana  do nas prośba.
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Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  proponuję  udzielić  odpowiedzi  takiej  jak  tutaj 
wójt  nauczył  się  na  pamięć.  Sprawa wymaga  przeprowadzenia  szerokiej  kwerendy,  
analizy  dokumentów  i  odesłać  informację,  że  odpowiedź  zostanie  udzielona  za 
dwa tygodnie albo za kolejne.  Tak można ich przeciągać do kolejnego okresu.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – radny Bala uczy się powoli.  
Radny – Pan Ryszard Bala – jeszcze sporo mi  brakuje.  
Przewodniczący Komisji  – Pan Zbigniew Napłoszek – ja mam kolejną
propozycję w związku z zakupem samochodu,  może przeprowadźmy ogólnogminne
konsultacje  społeczne.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wszyscy  nie  są  do  końca  przekonani,  że  nie. 
Dlatego może ta  odpowiedź o tym półroczu,  że  na półrocze  wydaje  mi  się  bardziej  
celowa.  Ja  nie  wiem  do  kiedy,  bo  to  jest  na  podstawie  przetargu.  Oni  ogłaszają 
przetarg  nie  na  jeden  tylko  na  kilkanaście  tych  samochodów.  Pewnie  ogłasza 
policja  wojewódzka  albo  krajowa.  Oni  tylko  zgłszają,  które  gminy  złożyły  akces. 
Myślę,  że  to  będzie  najbardziej  takie  dyplomatyczne.  Kwerendę  taką  ja 
przeprowadzę dokładną.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszerwski  –  takimi  kanałami 
służbowymi  czy  Pan  Sekretarz  czy  Pan  Wójt,  i le  gmin  dookoła  tak  dofinansowało 
zakup samochodu.  Dąbrówno sobie  przypominam to  jeden dofinansowało  czy dwa, 
bo też „Astrę” i  tego „Poloneza”.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  teraz  Morąg,  wiem  że  w  zeszłym  roku  i  w 
tym roku. Małdyty,  ale w Małdytach  z kolei  s tawiają posterunek.
Radny – Pan Adam Królikowski – może dofinansować 25%.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mam  skrupuły  z  tego  tytułu,  że  bardzo  dużą 
pomoc  uzyskujemy  w  czasie  imprezy  grunwaldzkiej .  Jest  tej  policj i  tyle  i  
wojewódzkiej  i  powiatowej .  Jak  się  tak  całkiem  wypniemy,  to  ja  bym  miał  takie  
odczucie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  według  mnie  ten 
wniosek był  –  proszę  o  dofinansowanie  a  nie  50% jest  już  tak  wymuszone.  20  tys .  
zł  byśmy znaleźli  a resztę  niech oni dołożą.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  jeżeli  takie  pismo  poszło 
do wszystkich gmin,  to nie  chcą faworyzować innych.
Radny –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  pragnę  zaproponować  taką  odpowiedź,  że  my 
możemy dofinansować 30%. 
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  może  ten  program  jest 
s tworzony dla  gmin całego powiatu ostródzkiego i  nie  można się wychylić .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  jest  dla  całego kraju.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  nigdy  nie  wiadomo,  kiedy  pomocy 
będziemy potrzebować,  odpowiedź,  że po pół roku.
Radny – Pan Adam Królikowski – we wrześniu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ale  zaznaczyć, 
żeby złożyli  wniosek do budżetu.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – może podsumuję odpowiedź,  że w roku bieżącym 
ze  względu  na  dużą  i lość  inwestycj i  planowanych  prze  Gminę  Grunwald  i  
nieumieszczenie  tego  zakupu  w budżecie  gminy  na  rok  2018  odpowiedzi  wiążącej  
udzielimy  po  wykonaniu  podsumowania  półrocznego,  ale  w  przypadku  gdybyśmy 
nie  byl i  w  stanie  dofinansować  po  półroczu,  prosimy  o  złożenie  wniosku  w 
terminie do 30 września do budżetu na 2019 rok.  Tak napiszemy.  
Chciałem radzie  przedstawić  jakie  podjęliśmy działania  – modernizacja  OSP to się  
skończy.  Już  prawie  całość  jest  zrobiona  oprócz  posadzki.  Czekamy  aż  mróz  
przestanie  dokuczać,  to  posadzka  zostanie  zalana  i  na  to  jeszcze  wykonanie 
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posadzki  przemysłowej .  Będzie  zakończona  ta  strażnica.  Zwróciłem  się  o 
dofinansowanie  do  Marszałka,  bo  OSP  Dylewo  samo  złożyło,  ale  Marszałek 
odesłał ,  że  sami  nie  możecie,  to  ja  drugi  raz pismo napisałem i  poszło to  pismo do  
Marszałka.  Mam  nadzieję,  te  15  tys .  zł  uzyskać  na  nową  bramę  wjazdową 
automatyczną  do  OSP  w Dylewie.  Również  jak  oglądaliście  na  facebooku  otwarto 
nabór  do  przedszkola  w  Stębarku.  Z  jakiej  przyczyny,  z  takiej  przyczyny,  że  my 
mamy  już  obowiązek  zapewnić  nauczanie  przedszkolne  od  3  lat .  Jeżeli  będzie 
potrzeba sensowna czyli  l iczę około 15 osób, to  będziemy prowadzili  inwestycję
w  kierunku  wykonania  pomieszczeń,  bo  projekt  posiadamy.  Odpowiednie  wnioski 
będziemy  składali ,  żeby  otrzymać  dofinansowanie  a  jeżeli  nie  to  ten  oddział  nie 
będzie  teraz  zakładany.  Tym  bardziej  że  w  Stębarku  funkcjonuje  przedszkole.  
Jeżeli  oferta  przedszkola  jest  lepsza  tamta,  która  obecnie  funkcjonuje,  to  jest  
kwestia  wyboru  rodziców,  ale  my  musimy  być  przygotowani  na  to,  że  dla  
wszystkich  dzieci  powyżej  3  roku  szkolnego  musimy  mieć  przygotowane  miejsca 
w  przedszkolach  lub  oddziałach  przedszkolnych.  To  jest  ta  sprawa  o  której  
chciałem jeszcze Państwa poinformować.  
Jest  wykonywany  projekt  przekształcenia  części  budynku  gimnazjum  na  świetl icę  
wiejską.  Przy  dobrych  układach  do  końca  roku  byśmy  zrobili .  Pozostanie  jeszcze 
wystarczająca  i lość  klas  z  pełnym  komfortem dla  szkoły  podstawowej.  W związku 
z tym zwróciliśmy się  o ponowne rozpatrzenie  wniosku o budowę boiska w kwocie 
80 tys .  zł .
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  wnieśliśmy  protest .  Protest  został  uznany. 
Jeszcze raz rozpatrują.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  jest  nadzieja  na to,  że  boisko będziemy budowali 
przy szkole w Stębarku.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – pierwsze podejście  kiedy było?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – pierwsze było  nagatywne.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  nie  uznano  naszych  założeń.  Złożylismy 
protest  i  protest  został  uznany.  Mieliśmy rację.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  jeszcze  program  aktywizacj i .  Złożyliśmy 
dwa  wnioski,  jeden  na  Mielno,  przy  plaży  w  Mielnie,  drugi  wniosek  na 
miejscowość  Łodwigowo.  Wstępnie  tutaj  widzę,  że  to  nieźle  wygląda,  bo zwracają 
się  o  uzupełnienie,  żeby  pouzupełniać.  Teraz  byśmy  dofinansowanie  uzyskali  w 
wysokości  50%.  To  co  żeśmy  robili  ze  swoich  pieniędzy  sołeckich,  to  teraz 
dofinansowanie jest  z budżetu państwa. 
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  jeśli  chodzi  o  ten  pałac  w  Kitnowie,  czy  są 
zainteresowani  wykupem?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nikt  jeszcze do mnie podania nie  złożył.  
Radny – Dariusz Borkowski – a co z  tym dachem?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  z  dachem jest  tak,  że  jest  w planie  remontów  na 
rok  bieżący.  W  tamtym  roku  zrobilismy  remont  mieszkania  w  Lubianku.  W  tym 
roku  zrobimy  remont  dachu  na  tej  części  gdzie  jest  dachówka.  Mamy  zgodę 
konserwatora  zabytków  na  tymczasowe  położenie  blachy  dachówkopodobnej .  Tu 
gdzie  papa  myślę,  że  musimy  środki  w  budżecie  znaleźć.  Papa  jest  w  ubiegłym 
roku  drugi  raz  zrobiona  i  myślę,  że  ona  wytrzyma.  Bardziej  niebezpieczny  jest  
komin.  Trzeba będzie wybudować komin od podstaw.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mówiliśmy,  że  zmusimy  lokatorów,  żeby 
wykupili .  Powinniśmy w tym kierunku zmierzać.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jeżeli  będzie  dach i  bezpieczny komin,  to  będzie 
prośba o wykupienie.
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Jest  bardzo  dużo  przypadków,  gdy  te  ciężkie  remonty  np.:  dach  będzie  zrobiony,  
to  będzie  inne  zainteresowanie.  Są  ludzie,  którzy  nie  są  w  stanie  ze  swojego 
budżetu  to  zrobić.  Jeżeli  będzie  dach,  żeby  nie  ciekło  w  dół,  będzie  dach  i  komin 
bezpieczny,  to myślę,  że powoli  tych  mieszkań się  pozbędziemy.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie  dotyczące  tych 
przystanków w Gierzwałdzie.  Kiedy będą?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – miało  być  zapisane.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – chodzi  o te wiaty.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  mróz a  trzeba wylać posadzkę.  
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – tam będą jakieś kosze przy przystankach?
Przy szkole jest ,  ale  on jest  ciągle  przepełniony.  Tam trzeba zwrócić uwagę na
opróżnianie  tych  koszy,  jakieś takie  bardziej  systematyczne.  Koło Pana
Sikorowskiego  nie  ma  żadnego  kosza.  Chociażby  taki  stelaż  z  workiem  postawić,  
to  by się śmieci  nie  walały.  
Wójt  –  Pan Henryk kacprzyk –  w Mielnie  nie  jest  potrzebny kosz  na przystanku, 
to  można by przenieść.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  na  przystanku  koło  Pana  Sikorowskiego 
dużo  ludzi  czeka.  Pan Sikorowski  to  sprząta.  Ja  rozmawiałam z  Panią  Jadanowską  
w  sprawie   tego  śmietnika  przy  ośrodku  zdrowia,  tam  tego  bloku  57.   Ja  mam 
wrażenie,  że  tam  połowa  ludzi  to  nie  płaci  w  ogóle  za  te  śmieci.   Ten  śmietnik  
starcza im na pół  tygodnia,  a  później   wszystko tam się  wala.  Tam jest  okropnie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  jest  śmietnik  kontener?
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  jest  duży  taki.  Ja  bym  w  ogóle  ten 
śmietnik  stamtąd  zabrała.  Powinno  się  gdziekolwiek  go  przenieść.  On  nie 
powinien  tam  stać.   Nie  chodzi  o  te  do  segregacj i ,  chodzi  o  ten  ich  śmietnik.  On 
tam  stoi,  on  jest  ciągle  przepełniony.  Ciągle  jest  otwarty.  Jest  wszystko  
porozrywane.  Raz że to jest  blisko ośrodka zdrowia,  a  te śmieci  walają się.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  sprawdzałem  nawet  dzisiaj ,  bo  byłem  dzisiaj 
na  Związku  Gmin,  bo  4222  osoby  złożyły  deklaracje  w  naszej  gminie.  Ci  co  nie  
złożyli ,  to oczywiście  mocno ściga związek.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – tam 3 czy 4 mieszkania  są wynajmowane.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zlecę  pracownikowi,  to sprawdzi.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  te  osoby  nie  mają  pojemników  i  dlatego 
tam  jest  ciągle  problem  z  tymi  mieszkańcami.  Nie  mówię  o  tych  koszach  do  
selektywnej  zbiórki,  ale  tych  do niesegregowanych.  Wygląda  tragicznie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dotyczy  to  samo  tych  do  selektywnej  zbiórki. 
Mam  nieraz  od  mieszkańców  pretensje,  że  koło  tych  przy  tej  zbiórce  selektywnej 
zbiera  się  mnóstwo  śmieci.  Sam  złapałem  jadąc  jak  ktoś  samochodem  podjeżdża,  
worek  fru  i  odjechał.  Jednego  zatrzymałem  gościa,  to  zabrał  ze  sobą  śmieci  z  
powrotem.  Mówię  proszę  bardzo,  Pan  to  rozdzieli  na  segregację.  Tam  wyraźnie  
pisze,  że  takie  i  takie  a  nie  worki.  Na  to  nie  ma  siły.  Olsztynek  wystąpił  już  o 
l ikwidację  tych  punktów  do  segregacj i ,  selektywnej  zbiórki,  bo  nie  mogą  sobie 
dać rady.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  tutaj  są  dobre  te  pojemniki  tylko  jest 
problem z tym pojemnikiem,  który jest  na plastik,  bo tam jest  taka  siatka  i  tam się 
te  śmieci  z  tego wysypują  i  dlatego tam jest  tak  jak jest .  Dlatego mówię,  bo to  też  
jest  przy  ośrodku.  Każdy  kto  podjędzie,  to  podrzucają  śmieci.  Podrzucają  takie 
swoje  śmieci  niesegregowane.  To  też  jest  z  tym  problem.  Dlatego  mówię,  akurat  
można  by  z  tego  miejsca  gdzieś  je  przestawić  dalej ,  żeby  ludzie  nie  wynosil i  z 
samochodów.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  odstawiłem  w  Stębarku  od  skrzyżowania  i  teraz 
jest  porządek.  Podjechał  rolnik  i  zostawił  worek.  PUK  nie  miał  obowiązku 
zabierać  tego, co jest  poza koszami  nieselektywnie zebrane.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  mam  pytanie  dotyczące  ośrodków 
zdrowia,  te  które  lekarz  dzierżawi  od  gminy,  czy  możemy  dostać  informację  jakie 
opłaty  i  w  jakiej  wysokości  są  wnoszone,  bo  ostatnio  jest  bardzo  dużo  skarg  na 
działalność  Pana  doktora.  Jest  bardzo  dużo  skarg  na  sposób  przyjmowania, 
badania,  że  nie  chce  dawać  skierowań  na  badania,  nie  chce  dawać  skierowań  do 
sanatorium.  Jest  problem  z  dostaniem  się  do  lekarza,  już  nie  mówiąc  o  ostatniej  
sytuacj i  z  wystawieniem aktu zgonu,  że ciało leżało  12 godzin w domu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ten  problem  jeżeli  chodzi  o  ciała  jest 
rozwiązany.  Ustawa  już  weszła,  że  powinien  być  powołany  tzw.  koroner,  który 
stwierdza  zgon.  Lekarz  domowy  nie  ma  obowiązku,  z  tym  że  lekarz  domowy 
powinien  być  lekarzem  takim  domowym,  związanym  ze  swoimi  pacjentami. 
Sygnały do mnie  docierają i  trzeba pisać do NFZ. 
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – ja też tak ludziom tłumaczę.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  są  prywatne  placówki.  Lekarze  mogą  wybrać 
innego lekarza domowego.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  czy  w  związku  ze 
skargami,  nie  ma jakichś kar pieniężnych na doktora?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie ma.
Radny – Pan Borkowski Dariusz – za wydanie  skierowania  bierze 30,-  zł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przyszło  do  mnie  takie  pismo,  że  w stosunku  do 
innych ośrodków zdrowia gminnych  zbyt  niska jest  skierowalność na badania.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  wiem  jaki  jest  błąd,  przede  wszystkim 
chodzi  o  to,  że  jeżeli  jakiekolwiek  skierowanie  specjalista  wymaga,  to  on  ma 
obowiązek  wystawić  to  skierowanie.  Mało  tego  pierwsze  skierowanie  do 
specjalisty  on  powinien  wystawić.  Wiem,  że  nie  daje  ludziom  skierowania  na  
badania,  natomiast  wszystkim wypisuje  jeden  papierek  „usługa  medyczna”.  Każdy 
powinien  pilnować  tego,  że  to  jest  badanie  prywtane.  Wtedy  Pan  doktor  nie 
podepnie  sobie  wyników  do  karty,  bo  Pan  doktor  te  wyniki  wpisuje  do  karty 
pacjenta  i  pisze  zlecający  –  doktor  Gawroński  i  dostaje  podwójnie  pieniądze,  bo  
pacjent  za  te  badania  zapłaci.  On  ma  wykazane,  że  te  badania  zlecił .  Ja  cały  czas  
to  ludziom  tłumaczę.  Jak  był  gminny  ośrodek,  to  mieliśmy  jakiś  wpływ  na  to. 
Teraz tylko  możemy tłumaczyć  ludziom.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  powiem  Pani  jedno,  jest  uraz,  jedzie  się  do 
pogotowia,  z  pogotowia kierują do lekarza  rodzinnego,  bo pogotowie nie  wystawia 
zwolnienia.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – pogotowie nie  może wystawić.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  zgłosił  s ię  do  rodzinnego,  rodzinny  nie 
wystawił  też.  Takie  jest  odsyłanie.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  i  ktoś  w tym momencie  powinien  dzwonić 
do  NFZ  albo  żądać  niech  Pan  doktor  wystawi  na  piśmie,  dlaczego  nie  chce 
wystawić L-4.  Pogotowie nie  wystawia.  Od tego jest  lekarz pierwszego kontaktu.
Radny  –  Pan  Stanisław  Zaboroś  –  chciałem  się  zapytać,  czy  w  sprawie 
kanalizacj i  przy  budynku  19  będzie  coś  zrobione,  tam  gdzie  mieszka  Pani 
Zwalińska,  bo tam się zapycha?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  będzie  zrobione  bez  projektu,  na  zgłoszenie. 
Jeżeli  warunki  atmosferyczne  pozwolą,  po  prostu  postaramy  się  tam  położyć  rury 
PCV, bo nie wiem czy tam jeszcze nie jest  żeliwo.
  

29



Ad  pkt  11.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisj i 
Rewizyjnej  Rady Gminy zamknął  posiedzenie Komisj i .

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisj i
                                                                  Rewizyjnej  Rady Gminy
Bronisława Warmińska                                            

                                                                         Zbigniew Napłoszek
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